
Z A P I S N I K

15(IV) zajedničke s.iednice Opštinskeg vi.ieća i Vi.ieća radnih 

za.iednica»ođržane (subota) 21 marta 197o.gedine u prostoriiama 

D#ma lculture ,Velika sala.

Početak u 9,15 časova

S.iednici preds.iedava Živko Babić preds.iednik 

Skupštine Opštine.
#

Zapisnik vodi stenograf Anita Cuković radnik 

organa uprave.

ŽIVKO BABIĆ

Pri.ie prelaska na rad današn.ie s.iednice pozivam da minutom 

putn.ie odamo počast postrađalim rudarima u Brazi,te predlažem 

da izdvo.iimo iznos od 3 mili.iona dinara poredicama postradalih 

rudara.

Hakon toga preds.iedava.iući konstatu.ie da .ie prisutno 88 odbor- 

nika i da ima potreban bro.i za ftvorum s.iednice.

Konstatu.ie da s.iednici prisustvu.iu drugovi izvršnih ti.iela dru- 

štveno političkih organizaci.ia »predstavnici radnih organizaci.ia 

kae i naši poslanici ko.ii inaće prisustvu.iu s.iednicama.

Predlog dnevnog reda ste primili.Predlažem izm.iene i dopune dnev 

nog reda.

I. SKRAĆENI POSTUPAK.
Briše se l.tačka Pređlog R.iešen.ia o upotrebi sređstava budžet

ske rezerve ц/iznosu od __________dinara za pomoć porodicama

postradalih rudara u Brezi.

II. REDOVAN POSTUPAK.
$.1 ' # (

Briše sA- Pri.iedlog zakl.iučka o odobren.iu stalne lokaci.ie za



izgradn.1u :
a) Peredilišta,

b) Hitne pomeći,

c) P#li!cliniSlce službe

Briše se 12 tačka.Pri.iedlog Odluke o izm.ieni Odluke o .iedno- 

kratno.i pomoći domaćinstvima postradalim od zeml.iotresa od 

26 i 27.©ktobra 1969.godine, 

tako da izm.ien.ieni dnevni red glasi ovako:

I. SKRAĆENI POSTUPAK:

1. Pri.iedlog Zakl.iučka o podnošen.iu zaht.ieva Saveznom izvr- 

šnom vi.ieću i Izvršnom vi.ieću SRBiH za predlagan.ie izm.iena 

Zakona o ekspropri.1aci.ii Zakona o određivan.iu građevinskog 

zeml.iišta u gradovima i nasel.iima gradskog karaktera i Zakona 

o ostvarivan.iu prvenstvenog prava korišten.ia na gra đevinskom 

zeml.i ištu.

2. Pri.1edlog Zakl.iučka o podnošen.iu zaht.ieva Izvršnom vi.ie- 

ću Skupštine SRBiH za predlagan.ie dopune Zakona o građevinsko.1 

inspekci.i i.

II. REDOVAN POSTUPAK

3. Razmatran.ie Osnove za izradu programa obnove i razvo.ia 

ban.ialučke opštine.
4. Pri.iedlog Cdtiftučka o odobren.iu stalne lokaci.ie za izgrad- 

n.iu :
1. Međicinske škole i

2 , Gimnazi.ie.

5. Pri.iedlog Odluke o osnivan.iu Ponda za fizičku kulturu.

6 . Pri.iedlog R.iešen.ia o imenovan.iu preds.iednika i članova 

Upravnog odbora Fonda za fizičku kulturu.

7 . Pri.1eđlozi r.iešen.ia*postavlien.iu :

- 2. -

a) sanitarnog inspektora,
b) tržišnih inspektora
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8 . Pri.ieđlog R.iešen.ia o razr.iešen.iu predstavnika Skupštine 

opštine u Skupštini Osnovne za.iednice ebrazovan.ia i

9. Priiedlog R.iešen.ia o imenovan.iu predstavnika Skupštine 

opštine u Skupštinu Ognovne za.iednice ebrazovania.

Pitan.ie Porodilišta,hitne pomoći i polikliničke službe razma- 

trano .ie na za.iednički s.iednicama Sav.ieta za urbanizam i Sav.ieta 

za zdravstvo i zakl.iučeno .ie da se na današn.io.i s.iednici ne 

razmatra,đek se ne r.ieši c.ielokupna lokaci.ia , sarr.o da se razmo- 

tri pitan.ie Medicinske škole i pitan.ie Gimnazi.ie.

Otvaram pretres po pređloženom dnevnom redu.

Stavl.iam na glasan.ie ovako predloženi dnevni red.

Pređloženi dnevni red usva.ia se .iednoglasn©.

Otvaram pretres po zapisniku sa prošle s.iednice t..i. 14 (IV) 

za.iedničke s.iednice.

Konstatu.ie da se zapisnik .iednoglasno usva.ia.

Pođpreds.iednik Skupštine Opštine Javor Tomisla pređlaže da se 

pređe na

Ad/ 1

PRIJEDLOG ZAKLJUČKA 0 PODNOŠENJU ZAHTJEVA SAVEZNOM IZVRŠNOM VIJEft 

ĆU I IZVRŠNOM VIJEĆU SRBiH ZA PREDLAGANJE IZMJENA ZAKONA 0 EK- 

SPROPRIJACIJI ZAKONA 0 ODREĐIVANJU GRAREVINSKOG ZEMLJIŠTA U 

GRADOVIMA I NASELJIMA GRADSKOG KAPAKTERA I ZAKONA 0 OSTVARIVA- 

NJU PRVENSTVENOG PRAVA KORIŠTENJA NA GRAĐEVINSKOM ZEMLJIŠTU.

Izv.iestilac: Ni.iaz Hasambašič 

(prilaže se zapisniku )
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Javor Tomislav

Čuli ste pređloge Zakl.iučka.

Stavl.ia na glasan.ie i konstatu.ie da se .iednoglaen© usvaja.

Ad/ 2

PRIJEDLOG ZAKLJUČI<A 0 PODNOŠENJU ZAHTJEVA IZVRŠNOM VIJEĆU 

SKUPŠTINE SRBiH ZA PREDLAGANJE DOPUNE ZAKONA 0 GRAfiEVINSKOJ 

INSPEKCIJI.

Izv.iestilac : Rede K*vačević.

Javor Tomislav

Otvaram pretres po ovom pri.ieđlogu.

Stavl.iam na glasan.ie ovu tačku dnevnog reda.

Konstatu.ie da se .iednoglasn© usva.ia Pri.iedlog Zakl.iučka o pod- 

nošen.iu zaht.ieva Izvršnom vi.ieću Skupštine SRBiH za predlagan.ie 

dopune Zakona o građevinsko.i inspekci.ii.

REDOVNI POSTUPAK

Ad/3
RAZMATRANJE OSNOVE ZA IZRADU PROGRAMA OBNOVE I RAZVOJA BANJA- 

LUČKE OPŠTINE.

Izv.iestilac: Živko Babić .

Svi materi.iali su složeni рв programu kako su predlagale grupe 

l.iuđi ko.ii rade po po.iedinim oblastima.Izb.iegli smo cifre.

Iza tih pregrama sto.ie oni ko.ii su predložili.

Mi ovdje zauzimamo stav samo o nekim pitan.i ima.Za saobraćaj 

se mi iz.iašn.iavamo ,ovi drugi pokazatel.ii to su s-s+avl.ieni 

od drugih organizaci.ia.Mi pokazu.iemo kako bi trebalo organizo- 

vati »istovremeno obavezu.iući se. Mi ovđ.ie zauzimamo stavove

i imamo pitan.ia o ko.iima se mi nismo izj^snili zauzeli svo.ie 
stavove ,već predlažemo u principu da povedemo raspravu.
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Javor Temislav

Oni ko.it žele diskutevati da se pismeno .1ave.

P a u z a

Živko Babić etvara diskusi.lu po Ad/3 

SURAN VLADO - "Vitaminka"

Drugovi i drugarice ,hoću da iznesem neke pedatke ka© preds.iednik 

Penda za pol.ioprivrednu preizvodn.iu u privredi i prerađivačku 

inđustri.iu.Zaostalost našeg sela ima svo.iu osnovu ukoliko se bazi- 

ram© na pedatke ko.ii su izneseni.Na pođručju komune ima 86eo tli 

57% od pol.ioprivrede 42 % *U bruto proizvodu selo učestvu.ie 5,1 % 

u nacionalnom dohotku 8,5 %• P^ivatni sektor .1e uglavnom zastupl.ien 

87 %.Ovdje imamo .iako slabu usm.ierenost pos.ieda ,gđ.1e .1e na doma- 

ćinstvo odpaćalo 3© dunuma obradive zeml.ie.( Ignosi podatke koliko 

krave dava.iu žitara mli.ieka i t.d. ) Ovo sam iznio da bi operisali 

s zadatcima ko.ii su poznati da b*L došli do saznan.ia da na područ.iu 

komune posto.ii veliki raskorak izmed.iu proizvodn.ie u gradu ,što 

možda ni.ie karakteristično их£х±±±к±»жхкади:п* najvećem di.ielu 

komune u našo.i zeml.ii.Vočarstvo ono u kvattitetnom smislu ide na 

posjed ,gd.1e ,ie na.iveći dio šl.iiva pos.ieđ ,gd.1 e .ie na.iveći dio 

šl.iiva zastupl.ieno ,a ono drugo voće ni.ie za konzumnu upotrebu, 

izuzimajući preradu.Mi se često puta pitamo ko.iim putem krenuti 

da nađemo našu bazu, da oc.ienimo položnj i da .iačamo produktivnost. 

P0kuša.ii su bili,ali čin.ienica ,1e da kompleksnost snaga naše komune 

ne đozvol.iava da pravimo velike skokove,.ier uzima.iući širi napredak 

sela on .ie ovisan ne samo o užo.1 pol.ioprivredno.i proizvodn.ii , 

već ,1e vezan o nizu faktora ( škole svi.ietlo,putevi i t.d. )

Jasno ,ie nama svima da nismo u mogućnosti napraviti velike skokove. 

Imamo poteškoća ko.ie često puta neharmonično izbacu.iemo sna e.

U dosađašn.1em načinu r.iešavan.1a mi nismo bili ob.iedin.ieni, Ni.ie posto-
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jala objedin.lenost u akci.iama,kretali smo se posebno zadruge»posebno 

prerađivačka industri.ia,tako da nismo mogli za.iednicki sredstva da 

iskoristimo.često puta i mi u Savjetu za pol.ioprivredu smo ostali 

na starom tipu r.iešavan.ia tog problema što se ođrazilo ( navađa 

se na strani 21 Osnove za izrađu programa obnove i razvo.ia Banjaluč- 

ke opštine ) gd.ie se .ieđnostrane obuhvača sve od koke do šl.iive.

Naš Sgv.iet .ie to razmatramo i đošao do zakl.iučka, da bi morali 

ob.iediniti takve akcije ,gd.ie bi mogli od početka do kra.ia da 

završimo.Cesto puta se razbacu.iemo s sređstvima a ne onima gd.ie .ie 

perspektiva sumn.iiva.Pitan.ie .ie da li mi možemo sve svladati u 

.iednom zalogaju ,onda se sredstva razvode i ni.iedna akci.ia ne 

usp.ieva.Možda bi usp.ieli da pobolišavamo na bazi ekonomskih moguć- 

nosti.Ja sauatram da .ie napravl.iena greška kada smo ukinuli pol.io- 

privrednu službu.Naša komuna ne pos.iedu.ie pol.ioprivrednu službu. 

Posto.ii kod po.iedinih organizaci.ia i one individualno to r.iešava.iu. 

Ne posto.ii baza ko.ia bi davala stručna obrazložen.ia.Posto.iale su 

pol.ioprivredne stanice,ali pošto smo rekli da .ie nerentabilno i 

one su nestale. Smatram da to ni.ie bio razlog da ih ukinemo .Pođimo 

od predpostavke na pr. školstve kao samo ne da.ie direktan napredak, 

onda bi napravili karđinalnu grešku ako bi ukinuli,

Imamo referente ko.ii se bave administrativnom službom.

Zato .ie predlog Sqv.ieta da se formira pol.ioprivredna služba,ko.ia 

bi davala r.iešen.ia i za okolne opštine.

Drug© pitan.ie prerađivačke industri.ie.Moramo se boriti za u.ieđin.ie- 

n.ie proizvodn.ie i potrošn.ie ,jer mi ne djelu.iemo kompletno proizvo- 

đački.Ne posto.ii ni.iedan elaborat gd.ie .ie obuhvaćena prerađivač'ca 

industri.ia i primarna proizvodn.ia.Čin.ienica .ie da .ie sirovina 

strahovito velika svakva u ci.ieni koštan.ia u finalnom proizvodu.

U prerađivačko.i inudstri.ii morali bi shvatiti da de treba iz senti- 

mentalnih pobuda da se vežemo već da .ie t© nužnost.Jg želim da
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naglasim da imamo i Žit© pr©met,St©čara i niz tih trgovinskih 

organizaci.ia i prerađivački ko.ie nisu dobro zagazile u problem 

primarne proizvedn.ie ,ko.ie su se pestavile kao primarne.N^ posto- 

.ii koncepci.ia kod medernizaci.ia.Pred."Stečar" ©ni bi morali 

daleko moderni.iim putem krenuti u sve.iim koncepci.iama premetu i 

preizvođn.ii.Mislim da mi ne bi sm.ieli dezvoliti da prođe ni.iedan 

ekonomski elaborat ,ko.ii ima megučnosti da se veže na primarnu 

proizvodn.iu, a ko.ii ni.ie vezan.U svi.ietu se pokazu.ie snaga da 

.ie prerađivačka industri.ia velika snaga ,ko.ia može čitav .iedan 

regional da podigne.Mi se moramo b©±iti za selekci.iu u preizved- 

n.ii.Mi ustvari unutar pr©izvodn.1e telerišemo konzervativna shva- 

tan.ia i danas se ta ista sredstva troše na takve pr#izvodnje 

zato što su ušla u budžet.Ne možemo mi n.iih prilageđavati konzer- 

vativnim pogledima proizvođača.

Mi smo na dobrom putu.lispostavili smo kontakte sa širlim regionom,

( "Mladen Sto.ianović"

Bos. Gradiška, "Bosanka" kao pogon BADEL-a Zagreb ,te zeml.ioradnička 

zadruga Ban.iaLuka,Broznazi ^a.idan i Ivan.iska .Ta grupaci.ia predu- 

zeća predstavl.ia pol.ioprivredno-prehrambeni kompleks,u okviru 

ko.ieg posto.ii mogućnost većeg stepena poslovne saradn.ie, putem 

ko.ieg treba da se obezb.iedi unapređen.ie pol.ioprivredne proizvodn.ie 

individualnog sektora.

PEPINOVIĆ DRAGO

Na strani 38 bilo .ie ri.ieći o novelaci.ii urbanističkog programa

tu .ie obuhvačeno i područje Bronzanog ^a.idana ,Ivan.iske i Krupe 

na - Vrbasu.Predlažem da se ta novelaci.ia produži i na područ.ie 

Piskavice i da se spri.ieći proda.ie zeml.iišta iz opšte narodne 

imovine.



Drugo želim naglasiti da predlagaći ovog materi.iala nisu svi.iesni 

propusta oko izgradn.ie školskih ob.iekata.Škola u Gorn.lo.i Piska- 

vici teško .ie oštećena , zidovi su natopl.ieni vodom od izvora 

ko.ii se po.1avio,tako da posto.ii opasnost za tu zgradu.

Predlažem da se u 197o.godini uzme u r.1ešavan.ie Osnovna škola 

u Gorn.io.i Piskavici,ukoliko se tu ništa ne poduzme doći će do 

rušenja.

TADIĆ NOVAK

Želim da diskutu.iem o tri pitanja.

l.U materi.ialu ko.ii smo dobili navodi se da де izvršena proc.iena 

svih objekata.Ako se misli na grad onda .ie tačno ,ali na mo.ioj 

.leđinici ni.ie izvršeno.Rečeno je vlasnicima da će doći komisi.ia, 

ali do danas ni.ie došla.Pomoćnik sekretara Milić N.legoslav .ie 

rekao da će doći,do danas ni.ie došla komisi.ia.

ŽIVKP BABIĆ

Sve su proc.iene izvršene ,čak i one gd.ie nisu bile komisi.ie. Išlo 

se na ukupnu proc.ienu šteta ,.ier nama to treba.

TADIĆ NOVAK
. za proc.lenu štet$ , . , .Drugo predložio bi da se u odluku коли smo rani.ie don.ieli unese, 

odnosno da uđa i objekti bunari i cisterne i štale.

K©d nas imamo bunara ko.ii su usli.ieđ zeml.iotresa popucali a iz

n.iih se služilo 2© - 3© l.iudi.Također i štale su podpuno srušene.

Stoga smatram da ,1e potrebno da se ođluka flopuni
Treće što me iznenađu.ie to .ie da školski ob.iekti nisu ušli u

sanaci.iu ,dok u Kadinim vodama i Lokvarima .ie ušl© u sanacioni

plan.
Hoćemo li vršiti sanaci.iu škola iz vlastitih sredstava, ili iz 

drugih fondova k-o škola iz Kola.

Predložio bih da i naša škola ude u sanacioni plan.



.rr.l.rf-.t/fT [JIMSKIvTIШ Р :

U predhodne.i diskusi.ii govorio je drug Vlado o problemu grada 

i sela ,pa se dotakao i problema zdravstva i saebrada.ia,иа podru- 

č.1u Man.iaće nema zdravstvene zaštite.L.lekar ko.ii dolazi u posl.ie- 

dn.ie vri.ieme neće ni.iednog bolesnika da primi ko.ii se ni.ie pri.ie

najavio.Čov.lek iz Lokvača ni.ie mogao da dođe pri.ie da se pri.iavi,

®n ga vraća, tako da belestan čov.iek ponovno treba da ide nazađ.

Zdravstvena služba morala bi o tome da povede računa.Predhodni 

lekari ko.ii su dolazili nisu tako postupali.Vezano za oroblem 

zdravstva .ie i pitan.ie saobraća.ia ,ko.1i se ne odvi.ia na pećruč.iu 

Man.1aće zbog sni.iega ,zat© što drugovi iz "Puta” nisu razčistili 

put.Putovi su neprohodni.

ĐUBO REFIK

U materi.ialu što smo ga dobili pri.ie nekoliko dana nabacana su

neka pitan.ia ,stan.ie kakvo ,ie bilo pri.ie i posli.ie zeml.iotresa.

Iz tih materi.lala ni.ie se moglo vid.ieti a ni.ie se ni očekivalo

da obuhvati sva pitan.ia. Uvodna ri.ieč preds.iednika .1e detal.ina,

što ne znaći da se neće dopun.iavati i men.iati.Pri.ie prelaska na
našo.i

diskusi.iu želim napomenuti.U materi.lalima vidimo da .ie u komuni 

zaposlenost bila oko 18 % što .1e na nivou pros.ieka Republike i 

Jugeslavi.ie.Budući da Ban.ialuka po svom poležaju geegrafskom i 

po preduzećima koja se nalaze morala ća čini veći pros.lek ed Repu- 

bliokog.Potrošn.ia u komuni .1e ispod republike, to .1e razlog da 

su i komunalni ob.iekti,loša kanalizaci*na mreža pokriva grad od 

3© - 5o% ulica. Ulice su asfaltirane samo 40 %,zdravstvena 

mreža ispod republike u odnosu na looo stanovnika i to sto puta 

man.ia, a o Jugoslavi.ii da ne govorim. Iz ovih podataka meže se 

zakl.iučiti , da su bazni uslovi bili niski i pri.ie zeml.iotresa, 

da .1e upoilenost bila malena i da .ie privreda,posebn® industri.ia
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ро obimu malena i da .1e inđustri.ia bila na granici rentabil-

nosti,što znaći da u strukturi ni.ie bila debra.Ovo potvrđu.ie

čin.ienica da .1e skoro % radnih organizaci.ia iz grupe industri*

,1e poslovala sa niskim ličnih dohotkom u to.i m.ieri da ako bi

se lični dohodak povečao da bi onda rađna organizaci.1 a doš]a

u gubitak.Prema torne , mi nismo di d© sada pokrivali sve potre-

be iz budžetske potrošn.ieftreba istaći da se naše potrebe sva-

ke godine sve više povečava.1u ,ht.ieli mi to ili ne.

čin.ienica .ie, da sređstva ko.ia će nam biti pružena u ovom peri-

odu po dimenzi.ii neće biti u mogućnosti da pokri.iu naše potrebe,

pa prema tome morat će se učiniti nešto.Nameće se potreba izra-

de plana obnove ko.ii će obezb.iediti skladan razvo.i.Bit se

odnosi na skladnost ulaganja kapitala.^vo pitan.ie .1e toliko

os.ietl.1ivo ,.1er bi privreda trebala biti u prioritetu. Sigurno

.1e da se .lednostranost neće moći prihvatiti, a sredstava neće

biti dovol.lno.Glavna ,1e realnost i um.1erenost.Ako uspi.iemo
neki da

biti umlereni »sigurno .ie da će se naći ob.iekti ± n.lihova
bez 1 il̂ ih stetзizgradn.ia bude prolongirana ,naci ce se sredstava da privredni 

ob.iekti budu više zastupl.leni .U ovom periodu građevinarstvo 

će imati prvo m.iesto,.ier o tome zavisi čitava obnova. Posebno 

pitan.le se postavl.la za ulagan.le u industri.ii.Mišl.ien.ia sam 

da prioritete treba dati u takve ob.iekte ko.ii će moći brže 

da dađu efekte.Da se finansira.iu u prvom planu takve fabrike 
ko.ie traže man.ie učešće kapitala po .iednom upeslenom, a gdje 

su efekti po uposlenom veči ,kako sa stanovišta preduzeća ,ta’co 

i sa stanovišta Komune..7eča uposlenost ,veča budžetska sredstva. 

Ovakvim investiciranjem će se već u prvim godinama obnove 

povečati priliv sredstava i omogučiti veča budžetska potrošnja, 

o čemu sam i rani.ie govorio.



Т* znaći da bi »bezb.iedili da u relativno kratkom reku sami 

sebe finansiramo• Sredstva ko.ia će biti stavl.iena na raspolagan.ie 

naše.i komuni neće biti devol.ina i biće petrebna dal.ia sredstva 

banaka ф jer kroz obnovu s e proteže i razvo.i .Stoga

se nameće potreba da privreda upravo koristi sredstva uglavnom 

iz banaka ka© vlastito učešće kod zaht.ieva kredita kod banaka. 

Med^utim večina radnih organizaci.ia ide na kraće rokove obnove, 

izgradn.ie, te će sigurno nedosta.iati sredstva.Radi toga bi bilo 

potrebno izanalizirati mogućnosti za.imova iz drugih izvora,bar 

u periodu dok pritiču sredstva sistemskih r.iešen.ia društva.Ovo 

je potrebn© radi toga da se ne uspori razvo.i privrede ©d ko.ie 

ćemo svi ©čekivati mnog# , a ko.ia će biti ipak dosta zadužena. 

Finansiranje razvo.ia u privredi treba postaviti na regionalnoj 

osnovi,tako da pređuzeća ne budu sama sebi cil.i, nege da se već 

u prvim pregramima povežu sredne d.ielatnosti sa sirovinskom 

bazem,kao da budu tehneleške i druge povezanosti.Ovakvim načinom 

programiran.ia će se uečiti petrebe u pegledu ebima,kapacitet« će 

se usklađiti ,rezerve će biti aktivirane.Ovim programiran.iem 

bi se ebezb.iedila skladnost razva.ia svih privrednih grana ,ko.ie 

čine .iedan lanac u preizvodnem precesu.Na pr. gorerite o razve- 

.iu mehaničke prerade drveta џ zanemaru.ie se šumarstvo»proizvod- 

nja stolarskih pleča i drugih materi.iala bi bio apsurđ.Rađi 

tega .ie neminevne sve pregrame raditi take da programski zadatak 

bude regienalno povezivan.ie i zaekruživan.ie u jednom širi.iem 

tehneleškom smislu.Sredn.iorečni planovi treba po tem prineipu 

da se rade i pregram obneve preduzeća.Mi imame dva meraenta ,.ied- 

ne .ie saniran.ie prestera a drugo .ie razvo.i .Teško .ie odve.iiti 

saniran.ie od ebnove.
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MOMIR KAPOR

Iz materi.iala ke.ieg smo đebili vidi se da ,ie Ban.ialučka privre- 

da desta zaestala, zastar.iela tehnelegi.ia i da .ie man.ie više 

niska akumulatinost ,ali da se tu radi o relatine debro.1 

strukturi privrede na konkretne kapacitete, da se radi o prete- 

žno industri.ii ko.ia ima visoki stepen ebrade, da se dobre posle- 

vale i da se vedilo računa o svim principLna i uslovima ko.ie 

.1e reforma regulisala i kadrovi u proizvedn.ii bili su na visi- 

ni sve.iih zađataka.Na kraju karakteristično .ie da .ie kae takva 

.ieš i razorena u velikom stepenu.Iz svega tega preizlaze zadat- 

ci,pri.1e svega treba raditi na proširen.iu kapaciteta,fizičkom 

,1ačan.iu pojedinih pogena fabrika ili sproveđen.iu integraci.ie, 

ukl.iučiti radne organizaci.ie u veču c.ielinu,treba raditi na 

rekonstrukci.ii i medernizaci.ii, te privreda kao program obnove 

stvaran.ie preduslova za dal.in.ii razve.i postizanja ova dva prva 

cil.ia.Treba na principima reforme u uslevima domaćeg i straneg 

tržišta razvi.iati proizvodn.iu ko.ia če davati na.iveće ekonomske 

efekte.Za to sve treba da se ob.ledine sredstva ko.ia će da se 

ob.iedine putem sistema za obnovu i izgrađn.iu, zatim treba pove- 

čati bankarska sredstva,sredstva radnih organizaci.ia ke.ie su 

zainteresirane za izgradn.1u.Da bi se to postiglo, da bi se ta 

sredstva racionalno koristila ,treba obezb.iediti kadrove.To .ie 

man.le više sadržano u materi.ialu.Njega primam kae ornovu ,odno- 

sno treba da se obliku.ie treba dati kvalitativne dimenzi.ie, 

obezb.ieđiti vri.ieme u ko.iem će se sprovesti određeni zadatci 

i izračunati sredstva.Iz kredita ekonoms’ci efekat treba doći 

de sagledavan.ia efekta zapošl.iavan.ia i t.d.Da bi se u c.ielini 

oblikevao i postigao program o ko.iem će se raditi u svim podru- 

č.i ima ko.ie obuhvata.Zasad .ie inic.ielno predstavl.ien osnov za 

izradz .iednog takvog programa ko.ii će imati sveje kvalitativne



dimenzi.ie.Ja želim da upravo govorim o kađrovskim problemima.

To ,ie sadrža.i u materi.ialu u fiezoluci.ii ko.ia ,ie dodana ovom

materi.ialu.Sve ove programe treba da rade ođređeni kadrovi i

da dađu na.ibol.ia r.iešen.ia , da preučava.iu tržište,razne tro-

škove ,sredstva i da ih obezb.ieđu.iu, đa obnavl.ia.iu da grade,

da stvsra.iu planove i sprovode u d.ielo i t.d. i na kra.iu da

usm.ierava.iu na programe.Postavl.ia se pitan.ie da li mi imamo

te k^drove, da li posto.ie .^a bih rekao i ukoliko posto.ie, a

oni takvi kakvi nam treba.iu ne posto.ie , i ukolik© posto.ie

nisu dobro organizovani ,nisu raspoređeni.Prema tome smatram

da nisu ni maksimalno dobro iskorišteni.^ma puno instrumenata

ko.ii d.ielu.iu svaki za sebe.Neću da rečem da nema.iu program ali

se programa ne pridržavaju nedopun.iava.iu, tako da kadrovi ko.ii

rade na sprovođen.iu rade розао ko.ii će posli.ie trebati korigi-

rati ili neko drugi da dovršava.Prema tome n.iihov efekat neće

biti priznat.Mislim da se nismo dobro izorganizirali , da ne

sjedi svatko na pravom m.iestu.Ja bi predložio ,pri.ie svega

trebalo bi se dobro organizovati ,trebalo bi se iđe.ino i peli-%
tički u.iediniti,više nego što .ie dosada bilo.To izgleda kao 

fraziran.ie ,ali v.ieru.iete da to ni.ie .iednostavan posao, i ako 

bi ht.ieli to da ostvarimo da na mnogobro.ine i delikntne zadatke 

u današn.io.i situaci.ii imat ćemo puno preblema.Trebali bi 

.iednako da gleđamo na mnogobro.ine probleme i n.iihovo r.ieŠen.ie 

ostanemo kao građani naše komune,onđa treba to postići angaži- 

vanosti svih društvenih faktera.Ne mežemo se osleniti same na 

Opštinsku Skupštinu ,na Direkci.iu za obnovu ni Upravni odbor 

ni Secijalistički Savez , nege d.ielatnesti svih društvenih,poli- 

tičkih i drugih faktora.Ne mislim da se izađe na konferenci.ie, 

već mislim da đruge privredne erganizaci.ie u raznim oblastima 

društvenog živata ko.ie mora.iu izvršavati svo;e zadatke i da na 

ta.i način opravda.iu omateri.ializu.iu ono što .ie u programu
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predviđeno i što se treba u •dređenom periodu sprovesti.Ak* 

mi budemo imali mnogo promaša.ia,ako budemo imali takvu situaci- 

.iu da veliki bro.i građana ne shvati i ne razumi.ie,*nda neđemo 

imati ni snagu ni jedinstvo u sprovođen.iu programa.P* mom 

mišl.ien.iu svaki program bi trebalo da bude posebna platforma 

aktivnosti svih građana,či.ie ostvaren.ie znaći nešto u ostvare- 

n.iu,moralo bi da bude ne eamo d.ielo građana u smislu n.iegov#g 

realiziran.ia već i u smislu konstituisan.ia , da bismo se mogli 

nadati da će svi gradani učestvovati s puno snage i razum.ieva- 

n.ia u realizaci.ii.Jedan dem#kratski način u donošen.iu pregrama, 

ali imam# u vidu ono osnovno da mi na bazi d*n.ietih programa 

postižem* .iedno .jedinstvo, ko.ie nam .ie potrebn© u izvršen.iu 

jednog programa razvo.ia u našo.i komuni.U te.i izradi programa 

trebale bi d.ielovati u tom smislu da svaki konstruktivne uče - 

stvu.ie a posebno da u izradi po.iedinih pregrama učestvu.iu stru- 

čni kadrovi.Rekao bih da bi trebali man.ie .iedAt druge da d*če- 

ku.iemo na busip i da od on*g trenutka da se rade teze kad se 

pristupi jednom pr*gramu pa d* njegrve pedpune realizacije.Me- 

đutim u praksi se često dežava a os.iečam i sad u ovim trenutci- 

ma da se pesebno ,znaći da se razumi.iemo ,da ima mnog* snaga 

ko.ie ne učestvu.lu dovel.in* kenstruktivno u formulisanju pregra- 

ma ,ali su glasni u kritici pregrama ke.ii iziđu na svi.ietlo 

dana i to ne u konstruktivnoj kritici ,već da ta kritika kakva 

se ču.ie si.ie nepov.ieren.ie,stvara zablude kod građana a ne p#ma- 

že korektne.i politici da koncepira.iu .i*š b»l.ie ,.i©š korisni.ie 

program u raznim oblastima.T© o čemu gevorim .ie i politički 

problem.Zato treba.iu da razmisle pri.ie svega političke organi- 

zaci.ie i da se ieto tako organizira.iu svi.Kad sam govorio • 

kadrovima nisam mislio na same stručne već i na političke,

kako bi mi .iedinstveno djelovali i pestigli u što kračem r*ku
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о svim
što više rezultata.Iz referata druga Zike čuli smo Ахххш 
problemima ko.ii se nsmeću i svi.iesni sm© da ,ie krajni.ie vri.i 

me da se pred nas postavi da taj grad obnovima.

Za ovake kratko vri.ieme mi treba da obnovim# one što se

v.iekovima stvaral# a što .ie za sekund uništeno.

Mi moramo da konstatu.ierc# da mi moramo da ul#žimo toliku

snngu umnu i fizičku ko.ia če biti sposobna da za kratko vri-

.ieme postigne efekat ko.ii su postigli l.iudi kroz st#l.ieča.

Kad se tako kaže jasn# .ie svakeme koliko .ie krupan zadatak

i ođgovornost stavl.iena pred nas.Ne bi sm.iel# da se dešava

da mi кхм neodg#vorn4 t#m zadatku priđem#.Prema t#me pr#-

blem needgevoran л« kad se ne razumi.1e pitan.ie nagrađivanja

kadrova.T# mora da sazri u našim glavama ,mi moram# dobr#

da platimo ako hoćem© da ih imamo i da dobro rade. Zato se

treba izboriti svim političkih sredstvima i drugo moramo da

shvatimo da za te kadrove ni.ie sam# materi.ialna stvar već

i drugi uslevi rada.Kad kažem materi.ialna baza,treba dati

stalne l.iude ,da ima.iu gd.ie da rade ,da budu plaćeni, da

ima.iu gd.1e da izađu , a ne da b.ieže iz Ban.ia luke.Zavisi to

iskustvo od sub.iektivnih snaga ,od naših med.iusobnih razum.1e

van.1a od naše med.iusobne saradn.le i ukolik© će se ©mogučiti

da postignu efekat u sv#m rađu,.ier .ie istina da niko po.ie-

dinačno ne meže da napravi ,ali u saradn.ii da svi možemo

postići znača.ine rezultate ako nasto.iimo da jedni sa drugima

sarađu.iemo i da se razumi.1emo.Meni .1e kriv© kad dođem u

Ban.ia luku i slušarc više o t#me koliko .ieko.1i građanin

dobio pomoći,da li .ie mogao dobiti više i t.d. sve ,1e to sa

stanovišta vlastitog interesa.Nedovol.ina .ie ©pšta briga o

komuni kao sredfchi u ko.io.i treba da ©stvarimo opšte usleve

života i rada u ko.iom će svaki p#.iedinae dati ono št# sve.iim

radom znade što efektivni.ie , a da mu se za ta.1 rad dade 
odgovara.luča nagrada.



Što se tiče kaarova treba stvoriti usleve rada ,dobaviti 

kadrove sa strane osposobiti domaće faktore i školovan.1e 

novih kadrova.Ja sm-=tram da bi to sve trebalo razra-

diti u konkretnom programu ko.ii ne bi sm.ieo da bude zbog 

teid^ova potreba , već platforma .iedne dobro smišl.iene peliti- 

ke u gradu.Ova Rezoluci.ia ni.ie omogučila dimenzi.ie ona ,1e 

princip.ielna u radu osnovne or.1entaci.ie,ali n.iu treba upođ- 

puniti programom u kome će se tačno kazati kolik# kadrova 

treba ,koliko para treba ,iz ko.iih sredstava će se obezb.leđi- 

vati i Fend za ebnovu i izgradn.iu je ebavezan da učestvu.1e 

u snešen.iu troškova ©ko r.iešavan.1a kadrovskih preblema.Ako 

mi trebame da razvi!nimorižgra§n.iu »kapacitete građevinskeg 

materi.iala ,mi moramo da stvorimo nove kadrove ,  ̂a bi megli 

obaviti zadatak ko.ii se ne može ebaviti bez stručnih kadrova. 

Svaka privredna i radna organizaci.ia treba da učestvu.ie na 

njenej realizaciji i na obrađivanju kadrova za svoju tehnolo- 

giju.Ta.i pregram treba da bude obaveza za sve.Ja mislim da je 

predviđeno da se u konačno.i redukci.ii ovog plana razradi 

takav program ,pa makar bio aneks.Drugo pitan.ie .ie šte će se 

u ovo.i godini raditi , to .ie opšte pitan.ie ko.ie se postavl.ia.

Ja na to ne megu dati konkretni odgovor.Da l.iudima buđe ,1asno 

obim radova .1e osnovna funkci.ia,to .ie sadrža.i u glavnom mate- 

ri.ialu,mislim da će na te pitan.ie dati iscrpne odgovore pro- 

gram radova ko.ii će biti ubrzo denešeni ,pešt© budu .1avne 

izdiskutovani bit će stavl.ieni na javne diskusi.ie ,biće dato 

kao ©r.ientaci.1a ,1er će biti pri.le koncepiranja nego što ćemo 

znati s koliko ćemo sredstava u ovoi godini raspolagati.

Pri.ie nego što će Savezna Skupština denjeti instrumente ,ukoli- 

ko bude doživ.ielo kerekci.ie ,biće dimenzioniran.ia prema sred- 

stvima ko.ia budemo imali.U materi.ialu .ie rečeno , a moram i
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,1a da kažem kad .ie ri.ieč o sredstvima , cl a ono št® želim© 

u ovo.i gedini da urađimo neće biti u mogućnosti da pokri.iemo 

sa sredstvima ko.ia smo dobili i ko.ia ćemo dobiti u u instrumen- 

tima za ovu gođinu.Umešnost naših kadrova mora biti u tome da 

na svaki dinar povečamo .ioš sredstva iz bankarskih sredstava 

i inostranih kredita.^a tome moramo mi od prvog momenta da 

radimo da bi što više povukli sredstava na sređstva ova ko.ia 

će da pristižu. hto se tiče izgradn.ie po.iedinih eblasti već 

ste čuli u današn.io.i diskusi.ii i danas .ie bil® govora da će 

težište naše biti pri.ie svega u obnavl.ian.iu stambenog prestora 

i obnovi perušenih kapaciteta privrede i vanprivredaih.Težište 

.ie u stambeno.i izgradn.ii^ad .ie ri.ieč o stambeno.i izgradn.ii onda 

mi smatramo da na.iveći bro.i građana može da stanuje u svo.iim 

stanovima ako se poprave št® se može popraviti i u soci.ialisti- 

čkom fenđu i privatnom fondu.Onda đ©laze zgrade nove ko.ie ćemo 

u toku gedine da gradimo.Impozantne su cifre ko.ie gevore o 

novo.i izgrađn.ii.To ni.ie r.iešavajuća količina stambenog prosto- 

ra.Ukoliko budemo dobr© rađili na epravl.ian.iu stambenih zgrada 

privatnog fonda,time ćemo olakš^ti stambeni problem.

Nasto.iat ćem© da planirano.i novo.i stambeno.i izgradn.ii ebezbje- 

dimo sređstva d® neve izgradn.ie.Ne možemo fiačno da kažemo 

količinu to su samo bro.i stanovi,ali neznam® kolik® ćemo sred- 

stava moći izdvo.iiti za stambenu izgradn.iu ova.i program .ie 

•r.ientacioni.Što se tiče izgradnje škols'ceg prostora i zdrav- 

stvenih instituci.ia ,mislim da će se u toku ove godine ®va.1 

program i sprovesti.^st® tako .ie opnvdana obnova i izgradn.1a 

Medicinske škole ko.ie prestori.ie će služlti za bolnicu.To se 

može smatrati kao konačno, a što se tiče ®bnavl.ian.ia privrednih 

kapaciteta tu je dosta rečen® u materi.ialu od čega se polazi. 

S«4?if¥«S§ eKfto«fdi m ćiđM6i.1tiglavn®m cil.i u ko.io.i treba da
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se privreda ebnovijali edmah .1e rečene da •bnavljajući 

privredne kapacitete treba vediti računa da se ništa ne 

edstupa ođ nekih kenačnih r.iešen.ia perspektivnih ke.ii se 

predviđa.iu u svake.i privrednt.i ©rganizaci.ii i da se devede 

u sklad s ebnev#m u narednih nekelike gedina.Vrl® male 

ćeme nevih kapaciteta meći da gradime u eve.i gedini u »bla- 

sti privrede ,ali te ne znaći da dobre i savremeno neće biti 

•no št» ćem* u »kviru ebnove ugraditi u po.iedine tehnoleške 

precese u privrede »rganizaci.le.Ima kapaciteta ko.ie ćeme 

merati iz temelja dizati.Na planu proizvedn.ie građevinskog 

materi.iala ukoliko se ustanevi da »dređeni građevinski mate- 

ri.ial ima u blizini Ban.ialuke ,da .ie raci*nalno razviti takve 

kapacitete da će se ta preizveđnja trešiti ,*nda će sigurno 

doći d* n*vih ulagan.ia u razvi.ian.iu n*vih kapaciteta.

Treba kazati pravu istinu u svim kentaktima s naređem št* 

se tiće •bima »bneve Ban.ialuke , da se ne bi zanesili iluzi- 

.iama da sve ono št© piše da se , da se ne bi shvatile, da 

ćeme sve pečeti sađa , d da ne gevorimo da ćemo sve grnditi. 

Mežda mi sve ni privatne ni poste.ieće zgrade nećeme sve 

• praviti,ali ćemo pečeti ed najrazereni.iih,ali ake ne đospi- 

.iemo žgrade »beležene 1 i 2 u tim zgradama su stan*vali i 

ovu zimu pa m*gu i dalie.Tu ne smi.iemo da odstupime da se 

mora.lu određeni karakteri privremenih sm.1ešta.1a li'cvidirati 

u toku eve godine.Da se likvidira.iu prikolice , garaže,pedru- 

mi,šupe,a može se desiti da ostane .ioš neki vag»n i baraka 

u ko.iima se meže živ.ieti, u drugim ne mežemo dočekati zimu.
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VALENČIĆ IVICA

U svo.1*.i diskusi.ji osvrnut ću se na pitan.ie racionalnog razvo.ia

i na efikasnost upotrebe srećstava.Pitanie racionalnog razvo.la.

Sada smo u razvo.iu,u ^ederaci.ii i Republici posebne se predvi-

đa pitan.ie racionalno politike za šir.ie područ.ie.Pored toga

opštine sus.iedne ovih dana razmatra.lu sličan razvojni materi.ial

i program.Trebalo bi da postorii koordinaci.ia i privrede komune

da se ti planovi usaglase , da budu za.iednička akci.la.Smatism

da bi za.lednička politika napravila .ieđan racionalni centar

ne samo za škole i đruštve već i privredni centar,

Efikasnost upetrebe sredstava.Treba da znamo da su naredne 3

i lo godina, da će na ovem područ.iu biti .iedna potrošn.ia kredi-

ta ko.ii .ie veći nego št© .1e na svim područ.1ima Jugoslavi.ie.

Raspolagat ćemo ogremnim financi.iskim snagama ko.ie treba da se

upotrebe tako ,kako bi se u pogledu х м  poslovnih sredstava

banke svi programi treba da ima.iu određenu politiku .
,smoKoliko квиш određili sredstava za industriiu,ta sredstva ne 

mogu se utrošiti u kratkom roku.Ta sredstva biti će efektno 

slobodna »treba da se upotrebe u grane ko.ie su efektivne i 

ko.ie bi vračale ta sredstva, a to ,1e trgovina.Jednom politikom 

racionalnog korištenia sredstava te radne organizaci.ie mogu 

postići znača.inu financi.isku potrošn.iu za proširen.ie akumulaci.ia 

ko.ia se stvara.Izgradn.1a industri.iskih škola bez trgovine i 

saobraća.ia ni.ie rezultat ko.ii bi dao eđgovara.iuće m.iere.

Gevori se o izgradn.ii keramičkih pločica i dve sus.iedne komune 

isti program rađe.Tržište sirovine i trsdici.iu sirovine nemamo. 

Ulagati sredstva što .ie prvo mah efekta može imnti posl.iedica. 

Sredstva radnih organizaci.ia neđaju se bespovratno ,treba stvo- 

riti Fenđ Savezni ko.ii će stalno imati odredeni kapital da bi



uvi.iek imali snagu za vršen.ie rekenstrukci.ie.

Št© se tiće ovegedišn.ieg pregrama rada,eve gedine da se ide 

na sanaci.iu i pripremu pregrama za narednu godinu.

ŽIVKO BABIĆ

Melio bih da se ne odlazi sa sjednice već da se ostane .ier 

neće biti dovol.ian bro.i.

DŽAVID GUNIC

Drugevi i drugarice hteo bih đa kažem nešte e razve.iu sa 

stanevišta zapošl.iavan.ia,Uvažu.iem desadašnju diskusi.iu i 

nasto.iat ću da se ne ponavlja.Mi sme u Ban.ialuci pred deli- 

katnem situaci.iem u definisan.iu pregrama.Da® bi neke podatke 

ko.ii .iasno gevore gd.ie smo s tog stanovišta.U 1968 gedini na 

leeo stanovnika zaposlen© .ie bilo u Jugeslavi.ii 191 u Bi H 

124 u Crnoj Geri 131 u Hrvatsko.1 2o4 u Makedoni.ii 147 u 

Sleveni.ii 293 u Srbi.ii 163 , a u Ban.ialuci 17e zaposleni .

Pedatak sam uzeo da bi pokazao kolika .ie zaestalest,i naša 

^epublika obzirem da .ie na na.lniže.i l.iestvici i da su ti podat- 

ci važni zbeg tega šte se zapošl.iavanje edražava na ličnu 

petrešn.iu stanovnika i da ne gevorim na druge petencija-

le.Kad bi se Ban.ia luka kae društvene politička erganizaci.ia 

erganizirala sa M0starem,Zenicom i drugim da bi i mi bili 

s ovim precentom drugači.ii.Mislim da i drugi pedatak ke.ii 

gevori o teme da bi merali vediti računa л* priraštaj ko.ii 

je ebrnut, da se u ovim republikama,epštinama ,gđ.1e .ie zape- 

slenest niska javl.ia veći priraštaj , take da .1e u Juge- 

slavi.ii le,3 u Besni 16,5 , a Makedoni.ii 18,

u Sleveni.ii 7.Upeređu.iući ove pedatke vidi se da poste.ie 

sve megućnosti,ukoliko naše erganizaci.ie ne bi bile drugači.ie 

da mi i dal.ie zaosta.1eme u ovom preblemu.Naša komuna .ie spe-
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cifična uprave št© .ie ©rganizirana tako šte л'е centar 

velikeg nerazvi.ieneg pedruč.ia.Kad iznesem sva.i pedatkk ®nda 

merame imati u vidu opštine ke.ie su oko nas ,Čelinac i 

Skender Vakuf ko.ii na problem zapošliavanja idu prema Ban.ia 

luci i vrši se pritisak ,ka® i iz naše Ban.ialuke.Mi imam® 

veliki višak radne snage i na selu, ebzirem na nerazvijenest, 

sasvim .ie razuml.iiv© da treba da bude pritisak na zap©šljava- 

n.ie u građu.Treba zapešl.iavan.iu dati znača.in© m.iestu, i u 

nizu memenata .ia se usuđu.iem reći i stanevišta ulagan.ia 

da polazim® ®d n.ie.Ja mislim da posebnu megućnost kod nas 

u r.iešen.iu ©v®g preblema uopšte u eveluci.iama u pogledu 

pel.ioprivrede i prehrambene industri.ie .Trebal© bi stveriti 

.iedan plan i taktiku х1$жх1мп£аа,пвгта1пе integraci.ie , 

da prikupimo organizevan© bankevna debra ,t© št® ,ie i drug 

Đuran gevori©, da sm© u svem planu trebali ©d početka zacrtati 

zadatke šta h©ćem© da stvorim© na selu ,št® hećemo da likvidi- 

ram© na selu, vedeći računa što realni.ie mežem© u narednom 

periodu.Naša ©predel.ien.ia znatno utiču na realiz^ci.iu i 

ono što se meglo u oblasti pol.ioprivrede a pesebno u razv©.iu 

sela,.1a mislim na .iačanju fendova prema selu a isto tako i 

osp®s©bl.1avan.1u stručne službe preuzima.iući л"е ka© strupnu 

p®m®ć i stvorit .iednu vrstu dotaci.ie na tom planu.Ja bih se 

•predelio na prehrambenu industri.lu , te da er.ientaci.ia ide 

od pol.ioprivrednih preizvođača do posebnog#etvaran.1a stvarno 

za.iedničkih interesa.Peste.ii megućnost razve.ia niza proizvod- 

n.ia nevih u preferambeno.i inđustri.ii.Imam© neke nacrte ,pri- 

premne programe ® čemu će se u naredne.1 diskusi.ii moći da 

govori a posebno u diskusi.ii ke.ia se bila erganizevala p© 

po.ledinim ©blastima.Ja pri teme mislim da bi trebala naša 

naste.ianja da budu na razvo.lu sela u elektrifikaci.ii,izgrad- 

n.ii putova na selu ,kao uslov za ekonomski razve.i. Tim zaosta-
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Jan.lem predheđi migraci.la sa sela, meći ćemo erganizevanije 

prihvatiti radnu snagu i »živl.lavati petrebe za radnu snagu 

i priprema.iući је za upražn.1avan.ie u gradu »ulcolik# bude 

u izgradn.ii pregrama petrebno.Imame instituci.la ko.ie bi megle 

uzeti na sebe ovu ulegu a te .ie Zaved za zapešl.1avan.1e i 

druge organizaci.ie.Nama predsto.ie šanse u razve.iu industri.ie,

.1a bi posebno istakae megućnest elektrenske inđustri.ie.U mate- 

ri.ialu nisms istakli pedatke ,premda smo raspelagali sa njima, 

i te zbeg tega , prvo što su te predpre.iekti i nisu usve.ieni 

ješ i što su to peđatci ko.ii ne mogu da se plasiraju kae 

estali ,ali ima i kenkurentskih razlega.Pe tem pregramu pred 

pre.iektni pregram bi mogae de 1973 gedine da se realizuje 

s 23,5 miliđac.na 1е8 miliđardi st.din a ulagan.ia u 1975. 

gedini na 15o miljardi dinara.Te emeguću.ie zapešl.1avan.1e 

novih 4oee radnika.

Trgevina i ugestitel.istve posebne pruža.lu megućnost zapešlia- 

van.1a uz proširen.ie peste.iečin kapaciteta i nevi način rada. 

Usko uz evo .ie vezana naša er.ientaci.ia ko.ia ,1e u materi.ialu 

i istaknuta , da se ide na šte veći stepen finalizaci.ia.

Ja bi penovio naste.ian.ie ,to se ednosi na privredne erganiza - 

ci.1e na iskl.iučivo i one oblasti gd.ie se ulagan.1a or.ientišu 

da megu pevuči sredstva iz drugih izvera.Bez ebzira kelike 

bude priznate sredstava nama neće biti dovel.1ne da bi se 

realizevali pregrami ko.ii su zacrtani u pregramu de 1975. , a 

da ne geverimo o onome šte treba rani.ie realizirati.Ove ističem 

i gevorim zbeg toga šte radne organizaci.ie kad rade programe

ima.lu u vidu
korišten.ie i ovih drugih izvera. Za potrebe sredn.lorečnog 

plana obnove i izgradn.ie poppbno ovd.ie u d.ielovima o pol.iopri- 

vredi neophodno .ie da se napravi snimak stvarnog stan.ia u 

privredi i tako bi se iznašli svi podatci paramt'ri i u
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industri.ii ko.ii bi mogli da i radnike i đruge učesnike u 

posteiečoi diskusi.ii da đovedu u situaci.iu da se mogu 

©pred.ieliti u svom razmišl.ian.iu.Mi nismo sađa dali ier bi 

to tražilo duži periođ i dobro ie što ioš ni.ie dato ,.ier bi 

zaht.ievalo da se dade i u materi.ialu određen© opred.iel.ien.ie 

a ovako .ie veća šansa da se to prečisti kroz ci.ielu điskusi.iu 

Široko razmatran.ie mišl.ien.ia,slažem se sa drugom Momirom 

zaht.iev .iedinstva u đenošen.iu programa prethođnu snažnu 

konfrontaci.iu mišl.ien.ia ,što i gd.ie ulagati i što će se 

©bnavl.iati. Jedinstv© dimenzi.iskog ulagan.ia i lekacien© 

.iedinstv© na realizaci.ii usv©.ienih pregrama .Mi sm© na p©čet

ku kadrovskog ©rganizovan.ia i on© što .ie učin.ien© to je bil©

slabo ,iz jedne organizacije u drugu i bilo bi neephođne

da se uz izradu ukl.iuče i kadrovske potrebe.U materi.ialu smo

viđ.ieli da se dosad u tehničku p©m©ć predviđa lo mil.i.starih

dinara.T© .ie uglavnom sva stručna pomoć prema Ban.ialuci za
z sopremu razve.inu službu i xxspeci.ializaci.iu naših stručnjaka 

u inostranstvo.T© zaht.ieva jedan naš snažan napor da se orga- 

nizacieno prihvatimo teškoća.

Obzirom da se ide na zboreve birača to .ie .iedno od vodećih 

pitaaia.

^sva.ia.iuči Očliuku o ekspoloataci.ii šuma ,đogovoreno .ie da se 

iznađe megućnost za snabd.ievan.ie šumsko inđustri.iske gradn.ie. 

S drugevima iz Laktaša d©g#g©reno je za sve petrebe vezane 

za šl.iunak.Drugovi su otverili u Laktašima majdan »©premili 

su se za ova.i zadatak i građani Ban.ialuke meći će da dobi.iu 

šl.iunak i s prevozem i s vlastitim prevezom ko.ii .ie .iefti- 

ni.ii za 5o % ,i sa utovarom i b^z utovara i t.d.Meći će se
3

na razne načine dobiti .Dnevni kapacitet .ie l©o© m
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■^stovremeno smo se mi dogovorili s drugovima iz Lalctaša đa 6em© 

im pomoći u raznim sluča.ievima šverca i t.d.

Okružni zatvor .ie dobio lokaci.iu ,K#zara putovi dobili su poseb- 

no zeml.iište za vlastite potrebe.Ovo je definisano.

Obzirom na nužnost mi imamo pi.ieska u Gradišci da možemo snab- 

djevati grad.Drugovi iz Laktaša su pristali da otvore predstav- 

ništvo u Ban.iaLuci.

SOKOL HAMZALIJA

U materi.ialima kojt su rani.ie nazvani polazna osnova i u diskusi' 

.ii ko.ie su sprovedene po tom materi.ialu i materi.ialu ko.ii .ie 

iznesen pred đanašn.iu skupštinu u izv.iesnom smislu dat .ie i 

stambeni fond.To .ie nermalno .ier se polazilo po čin.ienici p® 

obimu i stepenu i •bimu perušenife stambeneg fenda.U tem smislu 

i stamben® preduzeće se odnesi prema iz^adi pregrama za »bnevu 

i izgradnju.P»lazeći od osneve , đa mi ove godine obezb.iedimo 

da se građani vrate u stambene ugrade u stanove u ko.iima ne 

stanu.iu i one ko.ii su oštećeni a ©ni osta.iu pod dezom nesigur- 

nesti u n.iima.Da bi izgradili i nadoknadili stambeni fond izra- 

đeni su pregrami,$rogram sanacija stambenih zgrada polazt * *d 

t#ga da bi u ovo.i godini trebal* prvenstven© sanirati teško

• štećene stambene zgrade ko.ii u financi.iskem ebimu predstavl.ia.iu

8*%,dok bi 2* % trebale da se sanira u naredne.i gedini.U **m 

smislu Ле i pregram izrađen i vršene pripreme za realizaci.iu. 

Ovih dana zakl.iuču.iu se ugovori sa 17 građevinskih »rganizacija 

keje treba da izvrše sanaciiu stambeneg fenda.Dinamika sanaci.ie 

je postavl.iena tak© da ee izveđaći početi rad do ma.ia m.ieseca 

a kra.in.ii rek bi bio l.septembar ove gedine.Sve pripreme su u 

podpunesti izvršene , u naredna 2 - 3  dana biće zaključeni 

ugovori a početak radeva ,ie u naređnoj nedel.ii od l.aprila.



P»red stamtKneg preduzeća ,ka* nesieci sanaci.ia stambeneg fenda 
vejne građevinske kemisi.ie

primili su se жжжјвж±ж±х;£гжвкх±21жх±,кеј# putem angaz*van.ia peseb- 

ne eperative sanira.iu ve.in» stambeni fend i fend Ruci ča.iavec 

i Celuleza i Direkci.ia za ebnevu.Šte se tiče izgrađn.ie nevih

đu.ie da se u tehničkera smislu u naredne.i gedini izgradi 5eee 

staneva u društvenom sekteru ed čega u Beriku Зеее ,Buđaku 

1е83 Neve.i Vareši бее i estale na drugim pe.iedinačnim lekacija- 

ma.Prema zacrtanem pregramu .ieš je uplanu da se završi 24*ж 

nevih stanova u tem bre.iu .ie i brej staneva u Buđaku 1е83.

Za realizaci.iu evih pregrama pesteje stvarne tehničke Ш9с±хжх1х± 

da se real-izu.iu i uprave unazad 2 - 3  dana .ie pedpisan ugever 

s grupem građevinskih izveđača ke.ii će vediti u Buđaku radeve 

ed l.IV,.Pered nevih staneva u Beriku 14 građevinskih izveđača 

iz Sara.ieva i Mestara radeve će izvediti i Krajina i Buge.ine 

i "29 Nevembar" .Za radeve u ^uđaku 1е83 stana predviđa se 
rek završetka pelevini ove gedine.već sada imame završenih 

stanova,ali radi neizvršenih kemunalnih eb.iekata eni se ne bi 

megli usel.iavati .U nasel.iu Budžak 1е83 stana mentažna u 
zgrađi 1 i 2 izgradn.ia .ie išla brže nege šte su megli kemunal ni 

eb.iekti , a i vremenski uslevi nisu dezvel.iavali.Našim pregramem 

predviđa se da svi kemunalni uređaji eve gedine budu završeni.

Buđak kanalizaciena mreža 22 km i devedna mreža ....... km.

Za.iedne sa pregramem neve stambene izgradn.ie predviđen .ie pre- 

gram uređen.ia zemljišta ke.ii će kasni.ie deći na usva.ian.ie 

na Skupštinu epštine pešte .ie nepesredna evisnest s izgradn.iem 

stambenih eb.iekata ebezb.ieđu.ie se da se uradi zeml.iište na 

svim lekaci.iama za izgrađn.iu staneva s .iednim di.ielem i za 

lekaci.ie ke.ie su bile priznate u momentu izrade, u grube.i ec.ieni 

petrebno .ie 14 mil.iardi dinara za ovu gedinu da bi se stambena

stambenom pređuzeću ebezbe-

megućnesti
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naselja »bezb.iedila esnevnim kemunalnim uređa.iima za n.i ihevu 

funkcienalnest.U svemu oveme peste.ii preblem finansiran.ia.

Naime, za evu vrstu pesteji sanaci.ia ili izgradn.ia noveg stambe- 

neg fenda u našim žel.iama da sanirame ove gedine sve teške 

eštećene eb.iekte a za te su potrebna financi.iska sredstva i 

ta.i preblem se ne meže eđgađati.Bile kakav рвгетебај u finansira- 

n.iu meže devesti u pitanie rek završetka radeva.Sve radne erga- 

nizaci.ie sa ke.iima sklapamo ugevere traže i ebezb.ieđen.ie & 

plaćan.ie izvršen.ia tih radeva.Ovem preblemu mora se pesvetiti 
pažn.ia i da ne ©dgađame.

ŽIVKO BABIĆ

Kakav se rek završetka radeva predviđa za evih 7ee staneva u 

Beriku ?

SOKOL HAUZALIJA

Mi smo eptimisti i nadame se da će se završiti.Predviđen© .ie 

da se završi u eve.i godini.Pe.iedinačnim ugoverima će se određiti 

dan završetka radeva.Megućnost za devršenje peste.ii .ier se radi 

o takvim konstruktivnim eb.iektima gdje se meže n.iiheva izgrađn.ia 

izvršiti u eve.i gedini.ebzirorn da nam radne org^nizaci.ie garantu- 

.iu da će ta.i posa© završiti •

ŽIVKD BABIĆ

Ake se ne postigne ta.i rek de ektebra mi ćemo u zimu ući sa 

kamp prikelicama.

SOKOL HAMZALIJA

Prema svim uslevima i rekevima predviđa se završetak radova



HARE BE GANOVIC

Prilikem ec.lene ®vih materi.iala treba® bi pestaviti pitanje

št® smo ht.ieli pestići i na ko.li način t® da izvršim®.Rani.ie

sm® imali prilike da se sastanemo i sve pređiskutu.ieme.

Priđružu.iem se predhednim diskusi.iama da uđemo više u suštinu
stvnri.Da vidimo da li .ie to zbirni pr® ram.Rani.ie sm® naglaša-
vali da pred Ban.ialuk®m peste.ie šanse,kakve su šanse ovisi o 

ćemo
teme kakee-em® se organizevati .Važno ,ie kakv® će biti jedinstv® 

pregrama i kak® će sve t® program ebjjeđiniti.Jedna k®ncepci.ia 

da predstavl.ia žel.ie svih članova k®mune.Trebal® bi pođržavati 

• pštu ec.ienu kemune.Činjenica .ie da nemamo takve organizaci.ie 

ko.ia bi bila kadra da sagleda sve to sa ek®n®msk®g stanevišta. 

Saatram da bi trebal® stvorit .iedan institut za programiran.ie 

privredn®g planiranja ili osposobit jedan ®d već poste.iećih 

•rganizacija ke.ii bi t® ®bavi®.Treba da doživimo ebnovl.ienu 

Ban.ialuku a ne zbir pregrama.Već .ie bila ri.ieč da smo ušli s 

niskom akumulativn®m bazom a ®bnavl.iat takvu bazu nećem®.Treba- 

** tražiti viši niv® da se organizu.iu ,da po.iedine naše organi- 

zaci.ie pređu na kvalitetni.iu proizv®dn.iu,da usavrše tehn®l®ški 

preces ,k®.ii bi ®m®gučio veću akumulaci.iu.

Prfenstveno treba da ebezb.iedim® kr®v nad glavem,da »bezb.iedimo 

l.iudima sm.ieštaj da bi msgli da rade, u tem smislu usmjeravati 

dio sredstava iz pomeći pa čak i iz instrumenata a jedan dio 

ko.ii bi m®gao prisp.ieti iz kredita da se ustupi privredi.

Mi se ve®ma optimistički »dnosirn® ako kažem® da će biti prikoli- 

ce eleminirane.He v®dim® računa da ima 12e® perodica sm.ieštenih 

k®d drugih .Sad će se pe.iaviti da ®vi ko.ii su sm.iešteni k®d 

drugih poredica da će tražiti prikolice ka© sredstv® za r.iešen.ie 

sv®g stambeneg problema.Treba vediti računa da se sačuva svaka
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ruševina,dosta ,i* perušen* zate treba debro oc.ieniti što ćemo 

učinit.Nekolike ri.ieći o soci.ialno.i zašiiti, ® tsme ima i u 

materi.ialu.Obzirem da imame primitivnu seci.ialnu zaštitu ke.iu

sme nasli.iedili, petrebne л> da zauzmeme .iedan peseban aspekt
naučneg v v , v. ,sa stanovista i u nase.i svi.iesti da te precistime , aa te ne

predstavl.ia .iednu oblast ke.ia .ie daleka ,več da .ie te petreba

komune i da naši ednesi treba.iu biti .iednaki.Čin.ienica .ie da

bi na neki način trebale da utvrdime kakva .ie pretenzi.ia u iz-

gradn.ii ebjekata seci.ialne zaptite.U pegledu stvaran.ia blekeva

trebalo bi utvrditi nermative da .ie industri.ia dužna da se

brine ® seci.ialno.i zaštiti.Smatram da bi pregram seci.ialne

z^štite trebae da bude .ieđnak ^regramima drugih eblasti.

ĐOUOVIC MIHAJLO

Drugevi i đrugarice reči ču nekelike ri.ieći u vezi materi.iala 

ko.ii .ie dat,© naše.i ebavezi, en edlazi Да .iavnu diskusi.iu,.ier 

nam .ie žel.ia da se da šte više mišl.ien.ia i da se kaže kakve su 

perspektive eve gedine.Ovaji materi.ial ko.ii .ie dat rađili su 

stručni ergani Skupštine epštine i drugevi ko.ii

su na tim dužnostima u te.i izradi se depun.iale i putem điskusi 

.ia u privrednim arganizaci.iama,društvene palitičkim organizaci 

.iama i na Šav.ietima ke.ie su održali i drugovi iz privrede i 

na šir.iim sastancima.U materi.ialu ke.ii .ie pednio drug Živke 

date .ie što .ie urađene.Te .ie egreman posae ,ke.ii ,ie tražie 

napere i te treba da podržime.Prema teme te uveđne izlaganje 

bi smatrao di.ielem materi.iala.Tu ima ri.ieći e eneme šte predst 

.ii.Mi smo u društvene političkim erganizaci.iama i Savezu Kemu- 

nista radeći na materi.ialu dali instrukci.ie radnim za.ied.nica- 

ma, da analizira.iući ova.i materi.ial , analizira.iu sve oblasti
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ali da ne zaebilaze priaritete.Ja ću reći zašte sms takve

•predel.ien.ie imali.Mislim kađ imam© eva.i materi.ial i kad

idem© na diskusi.iu mirame se potruditi da jasn© izdvo.iim*

•no št* treba uraditi u 197*.g*dini , .ier .ie to g*dina *bn©ve,

a što .ie ©d 7* - 75 gedine u sredn.i*r*5nom planu razve.ia,

•drediti .ieđnu kompletnu c.ielinu ».iedinstvo a da izb.iegneme

pretuvrečnesti, da ne pretuv.ireće enome št* će usli.iediti.
pesleva

Tu će stručne snage imati »zbil.inih i da se

nađu finansi.iske megućnesti ,p*st*.ie realna izdva.ian.ia ,št*

Л'е planiran* i što treba da bude.Kađ kažem da m*ram© izdva.iati 

197*.g*dinu imam* »baveze.Meram da kažem št* se tiče privrede, 

premda će drugevi iz privrede msći reći b*l.ie, da se vrate 

radna m.iesta k*.ia su izgubl.iena.Vidime da se d*sta šk*la 

predviđa.Petrebne bi bil* da se t© ispita.Osn*vne škele ne 

treba đa se grade tam* gd.ie su bile ,neg* gd.ie su petrebne.

Što se tiče stava ,da prieritet treba dati stambenoj izgradnji, 

t.i. »bezb.iediti l.iudima krev nad glavn*m.M*ramo se zalagati 

da se ta.i zađatak završi , da se eliminiše št* .ie najnepog*d- 

ni.ii sm.ieštaj ,ali da ne kažemo da neće biti i estati nužnog 

sm.ieštaja. Isto tak© i druge oblasti zaht.ieva.1u definicije.

Mi mislim* prvo da se ne zanemare esnovni elementi.pitan.ie 

stava,radnih m.iesta,školevan.ie,zdravstvena zaštita a *nda 

da se ne zanemare ni druge eblasti ke.ie ulaze u sastav stan- 

darda l.iudi кж±£ će^iti presudni za ono št© .ie na.inužni.ie 

t© nisu sredstva već u prvom redu kađrevi.Jer će ,pa makar 

imali staneve ,pa kakvu perspektivu imali u radnim organizaci- 

.iama , i da vide gd.ie ima.iu da iziđu i kakvi su im usl*vi za 

zabavni živet.M©ramo vediti računa , da uzimamo na sebe obavezu 

da uneseme realnest u saobraća.iu sa biračima.To za političke

ruke mora biti istančan os.ieča.i .Nepežel.ine nerealne žel.ie



msgu da d.ielu.iu kao ul.ie na vatri i mogu nas keštati da platim©

skup* i to može da utiče na političko raspoloženje.^otrebn© .ie

da se pokaže puna smisa*,da ču.iemo lia zborovima birača št#

građani kažu , da ču.iem© n.iihovo mišl,ien.ie.Mi treba da sto.iimo

iza onog šte se kaže.Mislim da .ie za nas iz dana u dan ova.1 period

sve teži.Iz ličnog iskustva mogu da kažem to , .ier u prvim

danima posli.ie zeml.iotresa niko mi ni.ie dolazio da se žali , đer

su znali da mi imam© i svo.iih problema i đa se svi .iednako
bor im© »med.iutim sada .ie situaci.ia drugači.ia .Ovd.i e .ie i drug

Memir diskutovaoNama l.iudi iz privrede ,kolik© sam imao kontakta

sa n.i ima nisu reagevali na visinu ličnih đohodaka ko.ii su otišli

u druge organizaci.ie ,ali su reagevali ako se duh fiezoluci.ie ne

poštu.ie kako treba.Reagevano л'е na vrbovan.ie kadrova, a istovre-
men© insistiramo da se .iavno kaže na koliko ide,odnosno koliki

će mu biti lični dohodak.Kad sam razgovarao sa Mehom da se kaže

s ko.iim kadrom .ie popun.ieno i da Skupština opštine ođobri visinu

ličnih dohodaka za ona m.iesta ko.ia su potrebna i kl.iučna i

stručna.d^, mislim kao se nešto uradi stručno i sa srcem,.ia bi

da se i u Savez komunista unese ta žica da .1e to sastavni dio
ko ie dr o veobnove i đa se moramo opred.ieliti китгхж čemo ххкгхххшх slati 

na speci.ializaci.iu .Potrebno .ie đa s?a dne organizaci.ie opreme i 

tehnološki kako bi mogle da izdrže što tržišt* tražifMislim 

da s%e čuli ko.ii su razlozi uticali da se ni.ie moglo ići pri.ie. 

da .ie prolongiran dan,da .ie veliki bro.i sastanaka ©bavl.ien, 

trebalo bi upražn.1avati momente, da nam l.iuđi kažu svo.ie mišl.ie- 

nje i da budu realni i da politiČke akci.ie sto.ie iza toga.

GRANIĆ JOSIP

Želim da iznesem .iednu stvar a to ,ie da se u ova.i plan obavezno 

uvrsti u oblast kulture Dječi.ie pozorište.



LAZAR MALEŠEVIĆ

U svo.io.i diskusi.ii osvrnut ću se na neka pitan.ia sanaci.ie i 

izgrađn.ie stanova u privatnom vlasništvu strana 81(prilezi 

uz osnove za izradu programa obneve irazvo.ia Ban.ialučke 

epštine).
d 5 p c б ПО60 % privatneg fenda ako se' r.iešava.iu lekaci.ie ^onda se ne 

r.iešava.iu u privatno.i svo.iini.Privatni vlasnik može uplačivati 

putem zađruga i Stambeneg pređuzeća ,ali na osnovu čega može 

da kupu.ie ako urbaniste nisu dali svo.ie.Ne može dobiti kredite. 

Piše se da će se banka i Direkci.ia dogovoriti o dugoročnem 

kreditu, a ako budeme čekali Urba.nistički zavod de 26.V. biće 

prekasno, proći će građevinska sezona a i materi.ial građevinski 

neće se moći kupovati.

(Čita sa strane 8 4) ke.ie privatne stambene zgrade ne mogu 

da se sanira.iu iz urbanističkih,odnosno seizmičkih razloga . 

Predlažem da se izvrši sanaci.ia privatnih ob.iekata.

Pesto.ii više r.iešen.ia iste one zgrade ko.ie su više oštećene 

više će te koštati.

Treba da netko urgira da se ti krediti što pri.ie đađu i da 

budu u što povol.ini.iim uv.ietima .

Št© se tiće iz.iava da neće prikolice đečekati zimu u t* ne 

v.ierujem , ако bude i 2ш% povučeno biće debr*.

Na našem područ.iu ima ok* 68# kuća ko.ie treba popraviti.

Ja nisam u stan.iu da ob.iasnim građanima da li ćem® sm.ieti 

graditi i popravl.iati, a već 1.17. p*čin.ie građevinska sez*na. 

Građevinski materi.ial poskupl.iu.ie .



ANTONOVIĆ JOVAN
(strana 12,13 i 14 )
Razmatra.lući materi.lal sa današn.ie s.iednice ,želim da ukažem 

na neke memente razve.ine politike fabrike Rudi Ča.iavec" 

Elektrenska industri.ia .ie na.i prepulzivni.ia u svi.ietu i ked 

nas u zeml.ii ,pa prema teme i k®d nas u "Е!”

Vrše se velika ulagan.ia u preširenu repredukci.iu u svim pređu- 

zećima u zeml.ii a u elektronsko.i industri.ii sam© u Beogradu 

i Nišu.Prema Pregramu razve.ia ovih fabrika na regienu Ban.ia 

Luke de 1975.g®dine »stvariće se bruto pr*dukt veći ođ 15® 

mil.iardi sa povećan.iem bro.ia zap#slenih za dal.iih 4®*® radnika. 

Planira se da će preko 4®% proizveda biti plasiran® putem 

izveza.

Naša prim.iedba .ie da d® sada nikad ni.ie bilo aktivne veze 

izmed.iu Komune Republike s .iedne strane i fabrike EI regien 

Ban.ia Luka s druge strane.

Pređs.iednik .ie u svom uvodnom izlaganju izmed.iu ostaleg izni©

( strana 14 posl.iedn.ii stav ) ni.ie nam .iasn* šta su te odg®- 

vara.iući uslovi kada ni kod .ieđne druge organizaci.ie nema 

evo "AKO " (stav 6 )

Kra.in.i4 .ie vri.ieme da se premosti problem FABRIKA -KOMUNA- 

REPUBLIKA, .ier se sam® na ta.i način mogu »stvariti uslovi za 

obezb.ieđen.ie kredita za dal.ii razve.i naših fabrika , št® 

znaći i dal.1l razvo.i zaposlenesti pa i pob®l.išan.ie živetnih 

usleva gra^ana kemune.

Molim sve članove naše Skupštine da konačn© shvate da .ie 

"Rudi Ča.iavec" integralni dio ban.ialučke privrede , da .ie u 

"Rudi Ča.iavec" zapeslen® prek® 3®o® radnika i da ova Skupština 

mora biti živ® zainteresirana za dal.ii razvo.i ove fabrike,



ŽIVKO BABIC

T© .ie 4* milii starih dinara ulagan.ia,Izb.iegli smo da izba- 

cimo cifru u materi.ialu,Mislim da .ie u svim pregramima tu 

na.iaći megući sklep ke.ii bi megli ©stvariti u .iedne.i grani 

gd.ie .ie interes za nas s stanovišta dal.ieg razveja i upešlja- 

van.ia, da ćeme sigurno zdušno glasati za ®va.i pregram,

Pregrami će se raditi parci.ialn©.Službe su sabrale ®n© št© 

su rekle radne erganizaci.ie plus sav.ieti privrednih d.ielatn©- 

sti su sači.nili neke sve.ie prim.iedbe, a naša .ie ul©ga bila 

da ob.iedinim© i kak® gledame,k©.ie principe bi trebali ©bezb.ie- 

dit da idem© na t© da se razvi.ie preizvsdn.ia k©.ia m©že ©bez- 

b.iediti viši financi.iski efekat veći dehedak.

M©lim drugeve iz "Rudi Ča.ievca” da ne shvate t© kae naše 

keleban.ie.Treba dva usleva r.iešiti, .iedan .ie preblem finanei.i- 

skih sredstava i da takav pregram već usva.iate i ak® bude 

para biće odlična stvar.Ja se izvin.iavam št© se neke stvari 

penavl.ia.iu.Nismo imali mogućnosti da se t© pregleda.Nik© 

ne pobi.ia program št© .ie govori® drug iz ča.ievca,ali da ne 

kažem© naredu da će imati 4© mil.iarđi i đa ee se zaposliti 

4®e© radnika ,pa da kasni.ie deđe do nekih nesperazuma. 

^ateri.ial ni.ie naš izanjega sts.ie oni ko.ii su u po.iedinim
4

di.ielevima učestvovali i ®ni će t® depun.iavati kak® će se 

•dvi.iati điskusi.ia.Pređmet diskusi.ie treba da bude ©bneva 

i izgrađn.ia Ban.ialuke.Št© se tiće pitan.ie da se prevaziđe 

Rudi Čajavec " K©muna i Republika, vi bi trebali da t® učinite 

da se ostvari što t.iesni.ia saradn.ia sa svima nama.



RANKO ČURČIJA

U materi.ialu ima •đređenih poglavl.ia.Materi.ial ni.ie .iaš usve.ien.

razmatrane su diskusi.ie ko.ie su date u materi.ialu.Jeđan bre.i

odbornika pismeno se »bratie u vezi nekih pitan.ia,na ko.ie ću

pokušati dati odgovore,ali napomin.iem da sve odgovere ni.ie

moguće dati.Ima odgevora i r.iešen.ia na ko.iima se već radi.

Drug Lazo .ie tačno rekao da su oštećen.ia različita i da stanova

5 i 6 ebeleženihima 35 % a 65 % man.ie eštečenih.U gradu ,ie

teši sluča.i nege na selu ,.ier na selu .ie lakše t© sve r.iešiti.

Individualna izgradnia ,ie vrl© aktuelna .ier .ie masovna , ac± a i

pri.ie zeml.iotresa ,ie bila velika.Ja bih danas векао o posto.ie-

čem stambenom fondu pri.ie zeml.iotresa.Treba imati na umu

da .ie predlog stručn.iaka ove skupštine $asan i da .ie zeml.iotres

značio da se ide na novelaci.iu.Nama ni.ie bilo .iasn© što ta.i

dokumenat znaći , a sad se pokazalo a i dal.ia istraživan.ia će

.ioš više pokazati koliko .ie to na mjestu.Ne posto.ii razloge

da .iedan bre.i drugova neće da dade odgovore,koristim priliku

da kažem da razleg ne poste.ii ,već su ob.iektivne čin.ienice o

ko.iima moramo voditi računa. (edređena istraživan.ia,prostorna,

seizmička ,urbana i t.d. moramo imati )Nikakvo imevinsko pravno

vlasništvo ni.ie se prom.ienilo,vlasništv© i dal.ie ostaje ,bil*

da .ie porušeno ,isto tak© i na zeml.iištu,zbog tega mislim da

је težn.ia svih nas ,i urbanista da sve što se može sanirati

i u privatnem i u društvenom fondu da će se uraditi.Meramo

ljudima dati podršku,đa saslušamo n.iiheva mišl.ien.ia.Polazeći

od toga da neće biti posebnih sredstava,sređstva će dolaziti

u više gođina,i ak© se pođe ođ t©ga da stan©vi ko.ii su man.ie

©štećeni da ,ie moguće takv^ zgrade sanirati ,©sta.iu problemi

5 i б.То su kenstruktivna oštećen.ia a narečito 7 ako se odgovo- 
rimo đa .ie meguće sanirati tehnički.



Upravni eđ b*r F*nda edlučie se da peđrži alcci.iu da se izvrši 

ergcnizevana akci.ia , da se građanima besplatno pomogne u 

davan.iu sanacionih elaborata za epravku kuća ke.ie su oštećene 

i obeležene 5,6 i 7 .Neki dan sme bili u Buđžaku i pitali 

kad će eni deći na red.Ne meže se odmah deći na red.Prvenstve- 

ne ena eštećen.ia ke.ia su teža.Trebale bi da veliki bre.i stiiuč- 

n.iaka radi na teme,to ,ie 'completan zadatak, ali te ne znaći 

da građanin ne meže ni naručiti radove»preblem .ie i sve .ie 

sa željom da stručn.iaci penudem struxnih elaberata racienalno 

iskeriste pare. Ima sluča.ieva da građani nisu uzimali kvalitetan 

materi.ial pa su im stanovi stradali.Mi smo na trusnem pedruč.iu 

i morame vediti računa o gradn.ii »morarno prići izradi praveg 

elaberata ko.ii će ebezb.iediti sigurnost eb.iektu,ednosne vediće 

se računa o seizmičnesti tla.Imame preblema kod lekacija i zbeg 

urbanističkih razlega.Ukoliko ne može da radi na tem m.iestu, 

tim gratfanima če se obezb.iediti druga lekacija na drugem m.iestu 

gdjrers® ixs±i
Da mu se plati poste.ieća lokaci.ia i da đi.ielem uč^stvu.ie u 

kupovini nove lekaci.ie.Đruge meže da gradi stan na lekaci.ii 

ko.ia se debi.ie da građi s vlastitim sređstvima.Druge moše da 

kupi stan putem Stambene zađruge.Pesli.ie zeml.iotresa žalime 

se da građani heće da žive u .ieđnespratnim zgradama.Obezbjedimo 

etažne vlasaištvo.Takva izgrađnja t’"eba da bude .ieftini.ia,.ier 

.ie izgradn.ia zeml.iišta eke kuće skupa kod individualnih izgradnj 

Pesebno pitan.ie ke.ie interesira građane .iest pitan.ie nevih 

sredstava u cil.iu izgradnje stanova. Zasada se priprema Ođlu- 

ka o ,iednokratno.i nevćane.i pomoći za građane či.ie su kuće poru- 

šene i eznačene sa kategeri.iem 7 .Te .ie instrumenat u r.iešavanju
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u izgrađn.ii i građanima či.ie su zgrađe perušene nepovratne 

kao dio naknade za r.iešen.ie načina stanovan.ia.Druge iz dugor®- 

čnih kređita iz fonda za ebnovu Ban.ialuke kad se bude znala 

veličina štete i znat će se i гих±х!?ву*г šteta za inđividual- 

nu izgradn.iu,tada če ?« ođrediti suma ,k©.ia će biti data 

građanima ko.ii su imali kuće na dan zeml.iotresa u Ban.ia Luci.

Već se razmatraju iskustva nekih gradova , da se ne iđe na to 

da .ie kredit odobren za sve vidove .Predviđa se rok otplate 4o 

godina i da kamatna stopa bude minimalna• Treibalo bi da prioritet 

ima.iu kuće oznaćene sa 7 .Ake је ri.ieč o učešću građana ,ovdje 

se predlaže da prihodi u demaćinstvima ko.ii su niski ,ne treba 

da dadu učešće.Dio građana ko.ii је osigurao zgrada dobiće jedan 

dio sredstava ,istina malo ,ali ipak će koristiti,ipak će 

trebati građani da dio sredstava ulože ,.ier .ie teško vjerovati 

da će biti obezbjeđeno sve. Sve službe u Skupštini opštine, 

Stam’oenom preduzeću,Urbanističkom zavodu treba da pomognu 

građanima da svoja prava što prije ostvare.U tom smislu i po

zakl.iučku mi imamo formirane 4 grupe ko.ie se bave pitanjer 

urbanističko komunalne i tehničke dokumentaci.ie ,uređenje zeml.ii- 

šta službe u Skupštini ,

^akl.iučak da se prim.ieni ,da se razmotri pitanje stanbd.ievanja

građana građevinskim materi.ialom, a Urbanistički zavod inženje-

rima i na izradi problematike za privatnu individualnu izgradnju,

Budžak ima čistu situaci.iu.Svaki građanin ’<• ji d#đe m#že da

zna esta.ie li zgrađa ili ne, svaka zgrađa је ostala ,izuzev

ukoliko dolazi na put.Urbanisti neće moći d* l.IV. dati svoje

odgovere za svaku kuću u Banja Luci.Nama nisu poznate saebiaćaj-

nice к*је će preći k»#z grad.Št* se tiće zgrada na područ.iu

Celuloze znamo da će se i te morati sanirati pa kad d*đe investi-

t*r on će merati da snosi troškove rušenja,ali neće se dozvoliti 
dalja izgracnja i proširenje.



Zaštićena psdruč.ia meratn# štititi i nećeme m*ći dezveliti da 

se tame grade neva nasel.ia.Predleženo ,ie da se Piskavica uvrsti 

ukolik;* Slcupština prihvati,sprema.iu se novi propisi u -Repu- 

blici gd.ie će se nešt* učiniti na urbanizaciji sela.

Stručne komisi.ie nisu usp.iele pregledati 2o sela,ali stručn.ia- 

ci došli su do proc.iene štete,ali naknadno će biti te kuće 

obeležene radi privatnika da bi ostvarili svo.ia prava.

Postavl.ieno mi .ie pitan.ie u vezi sređstava fonda.Ako se misli 

na kredite iz Fonda nezna se kada će tačno početi.

Što se tiće pitan.ia kada će se početi davati lokaci.ia na Hiseti- 

ma, znam da se na .ieđno bliže područ.ie davala određenim organi- 

zaci.iama za privred.ne organizaci.ie.Na svako pitan.ie kad i u 

ko.io.i ulici ne mogu dati odgovore.Neka zborovi birača obrate 

se pismeno službama da dobi.iu neke odgovore.Urbanisti pokušava- 

,iu da do l.IV.dadu što .ie moguće više odgovora.

JAVOR TOMISLAV

Diskusi.ia druga Granića me ponukala da kažem , da niko nikog ne

zapostavl.ia i želja nam .ie što .ie u našim mogućnostima da obnovi- 
mo.Na zborovima birača prezentirati materi.ial da sagledamo sve 

probleme od problema stano-anja pa do tih šta .ie to što će nam 

stveriti akumulaci.iu i da damo prioritet onima što nam omoguću- 

.ie dal.in.iu izgradn.iu i akumulaci.iu.Još u decembru formirana .ie 

k©misi.ia na Sav.ietu za obrazovan.ie ko.ia .ie raćila program 

obnove školstva.Napravili su drugovi program ko.ii .ie izrazio 

želje što nam treba u eblasti školstva.Sigurno .ie da ima i 

nekih propusta ,ali to treba shvatiti đa su to potrebe a moguć- 

nosti su nešto drugo i tako treba da diskutu.iemo za zborovima 

birača.Sigurno .ie da ne možemo sve škole napraviti i da ćemo
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sigurno iduću gedinu dečekati u barakama i da pravimo .i*š

јохж^ nekoliko montažnih ob.iekata ,.ier nećem© desp.ieti da 

izgradime.Nap9min.iem da smo rekli da ćemo napraviti 28 škela, 

ali .ie tu i pitanje financi.iske megućnesti. Iz eblasti kulture 

napravl.ien .ie pregram .Nekeliko .ie eb.iekata ipak estale i da 

radnici ks.ii rade u kulturi da maksimalne iskeriste te eb.iekte. 

°stala su dva kina ,Dem kulture, da se .iednim racienalnim keri- 

šten.iem prestera ebezb.iedi intezivni.ii rad,

^esebno želim naglasiti da su Sav.iet za ebrazevan.ie i kulturu 

i Sav.iet za zdravstv© eđržali 5 - 6  siednica.Ova.i materi.ial 

oni su sagleđavali ,zato sme i prišli na razmatran.ie na šir.ia 
tjela , da sagleda.iu kakvi su preblemi na drugim sav.ietima i 

da na zberovima birača vidime šte .ie prieritetni.ie, da debi.ieme 

odgovere na te.Mi bi mnoge tega napravili ali .ie pitan.ie da 

li se meže.Danas nitko ne meže dati edgevere na sve,.iedne .ie 

šte bi mi žel.ieli i meramo biti svi.iesni kelike su naše meguć- 

nesti.

Preds.iedava.iući Živko Babić predlaže da se usve.ie sli.iedeći 

Z a k l j u č c i :

l.Da eva.i materi.ial Skupština ne usva.ia na današn.ie.i s.iednici.

U materi.ialu su sadržane os.iene stanja»petrebe i pri.iedlozi, 

kae i esnovne pestavke u pristupu kencepiran.iu ebnove i razveja 

( str. ? i 8 ),šte se ednosi na .iavnu diskusi.iu da bi petem 

išli na denešen.ie pregrama.Zbir različitih mišl.ien.ia radnih 

©rganizaci.ia,sav.ieta i drugih organa Skupštine,uz dal.ii zajed- 

nički rad, emegućiće da se pregram transfermira :

a) u godišn.ii privremeni erijentacioni pregram

b) u sredn.ierečni plan obneve i razvoja.

2.Sa ovim materi.ialem idemo sada na .iavnu diskusi.iu pred zborove



birača,sav.iete,društveno-p®litičke »rganizaci.ie ,stručna udru- 

ženja»ustanove s m®lb®m da se ukl.iuče i pem®gnu.

3.Materi.ial peslati drugevima iz Ban.ialuke na društven® -psli- 

tičkim funkcijama i stručn.iacima van Ban.ialuke, s m®lb®m da se 

i ®ni ukl.iuče u điskusi.iu sa sv®.iim mišl.ien.iem,

4*Ići na raspravu pe radnim organizaci.iama ,p® granama,grupa-

ci.iama ,oblastima u privredi i vanprivrednim d.ielatnestima, 

redom ko.iim ®ne budu spremne.

5.°sniva se radna grupa za pedstican.ie i praćen.ie .iavne dis- 

kusi.ie ed edbernikajpreds.iednika sav.ieta ,predstavnika đruštve- 

n®-p®litičkih organizaci.ia i stručnih instituci.ia.

U grupu se imenu.iu :

1. Đub© Refik ,preds.iednik Sav.ieta za plan i f inansi.ie ,za pred-

sjjednika grupe,

2. Jankević Ljubinka,®db®rnik

3. Anušić J®sip ,odb®rnik

4. Viđović Mlađan ,®dbernik

5. Mešinović Tasim,republički ptslanik

6. Đuran Vlad»,pred$đednik Sav.ieta za pol.i .išumarstv®,

7. Temić Dušan,preds.iednik Savjeta za privredu,

8.1brahimbegević 6 amil,preds.iednik Sav.ieta za obrazovan.ie i

vaspitanje.
9.Zvirkić Hajrudin,preds.iednik Sav.ieta za robni premet,

10. Verem Ahmet ,pređs.iednik Sav.ieta za stambenu politiku,

11. H,đžiabdić Enver ,preds.iednik Sav.ieta za građevinarstv®,

12. M aglajlić Irfan,preds.iednik Sav.ieta za kemunalne posleve,

13. Ibrišagić Ibr®,preds.iednik Sav.ieta za kulturu.

14. Ferkević Milan,preds.iednik Sav.ieta za zdravstv®
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15. Predstavnik
16 . Predstavnik

17. Predstavnik

18. Predstavnik

19. Predstavnik

20 .Predstavnik

21 .Predstavnik

22. Predstavnik

23. Predstavnik

24. Predstavnik

2 5. Preds4 avnik

DOLIĆ ILIJAZ

Društva ekonomista,

Društva l.iekara,

Društva inžen.iera i tehničara,

Društva pravnika,

Osnovne privredne kemere 

Opštinskog sindikalneg vi.ieća 

Opštinskeg kemiteta Saveza komunista, 

Opštinskog komiteta Saveza ©mladine, 

Opštinske kenferenci.ie SSRN 

Kulturne-presv.ietnog vi.ieća i 

Udružen.ia nevinara.

Predlažem da se u dnevni red današn.ie s.iednice uvrsti Pri- 

jedleg R.iešen.ia o određivanju stalne m.iesečne nagrade preds.ied- 

nika i podpreds.i ednika Skupštine epštine.

Predlog se stavl.ia na glasan.ie i .iednoglasno se usva.ia.

Ad/ 4

PRIJEDLOG ZAKLJUČKA 0 ODOBRAVANJU STALNE LOKACIJE ZA IZGRAtNJU 

a) Medicinske škole 

VIDAKOVIĆ JOSIP

Osnovni elemenat ko.iim smo se rukevodili pri glidan.iu stalnih 

lokaci.ia za određene ob.iekte .iest da ova.i ob.iekat ne zađire 

u probleme l#kaci.ie na urbanističkom planu ,kao i da funkci.ia 

• bjekta s urbanističkeg stanovišta zadovoljava m.iest* i da 

posto.ii realna m*gućnest izgrač'nje ,.ier se radi • ob.iektu 

ko.ii se u kasni.ie vri.ieme teebae da gradi .Dešli sme d* zakl.iu 

čka da Medicinska škela I.stepena ima »dređene veze ,da ima 

integracienu fo*mu sa sklepem ci.iel*g Medicinskeg centra, s 
tog stanovišta naste.iale se u smislu usklađenja da se
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Međicinska škola pestavi šte bliže budućem Medicinskem centru 

radi povezanesti p*i ebavl.ian.iu praktične obuke.-^ako ni.ie 

predmet l#kaci.ia Medicinskog centra , predtiđen* ,ie da ostane 

na dosadašn.iem m.iestu,iako su se određene koncepci.ie men.iale 

dok nisu došli do definitivnog stava Medicinskog centra.

osnovu za.iedničkih dogovora predlaže se da se M edicinska 

škola počme graditi na prostoru sađašn.ieg Medicinskog centra. 

Postavl.ian.ie škole na ovu lokaci.iu omoguču.ie dalin.ie poveziva- 

nje s budućim Medicinskim centrom i s razvo.iem ostalih naučnih 

institucija medicine u perspektivi Medicinskog fakulteta.

VOJIN MITROV

Pitanje lokaci.ie ove škole i Medicinskog centra bilo ,ie nekoli- 

ko puta na s.ieđnici Sav.ieta za urbanizam i širo.io.i s.iednici 

Sav.ieta za zdravstvo.Vodeći računa o »vim elementima i da su 

ove dve lokaci.ie hitne lokaci.ie ko.ie .ie Skupština usvojila 

kao hitne .Ob.iekat Medicinske škale treba da posluži da potre- 

be lečenja građana šir.ieg područ.ia ,zbog toga .ie ova lokaci.ia 

hitnaMislim da se ovom lokaci.iom otvara Jak prestor o čemu 

su urbanisti pokušali naći na.ibol.ie r.iešen.ie.Predlažem u ime 

Sav.ieta za urbanizam da usvo.iimo lokaci.iu Medicinske škole.

VIDA KARABEGOVIĆ

Da li će to biti stacionar za daže vri.ieme,ili za kraće.

ŽIVKO BABIĆ

Žel.ia nam je da se do zimskog perioda medicinska služba napu- 

sti ove dvi.ie škole i da će se u toku ove godine pristupiti 

izgradn.ii Medicinskog centra i da će do iduće godine biti 

slobedna i Medicinska škola.
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Preds.iedava.iući Živke Babić stavl.ia na glasan.ie lskaciju 

Medicinske škole te konstatu.ie da se .iedneglasno usva.ia.

b) GIMNAZIJE 

VIDAKOVIĆ JOSIP

Već dul.ie vremena razmatrana .ie lekaci.ia Gimnazije i na 

za.iedničkim s.iednicama usvo.ien .ie ova.i predleg.Gimnazi.ia .ie 

škola II stepena ka© i sve ostale škole II. stepena s izuzet- 

nem tradici.iem ,histori.iem.Ne bi govorie o normativima ali 

naveo bi nekoliko osnovnih uslova ko.ii su prevagnuli.Nakon 

tih i pri.ie ovog Sav.ieta uz niz konstrukci.ia tražilo se 
r.iešenje postavl.ian.ie ove škole na lokaci.ii koja bi po 

prostoru položa.ia u odnosu na grad i površinu i pitan.ie 

saobraća.inica i t.d. zadovol.iila školi ove vrste.Jedan od 

osnovnih razloga ko.ii .ie ašao u prilog da se ne postavi 

na staro.i lokaci.ii .ie sadržaj prostora.Svima .ie poznato da 

se govori o planiran.iu ko.ie ,ie trebalo da proživi određene 

izm.iene, a .ieđan od tih .ie i veličina zgrađe od 15o ili 

2oo hiljada stanovnika men.ia potrebe kapaciteta ove škole 

da ne prim.ienimo nermative iz ko.iih dobivamo kapacitete 

sredn.iih škola i ko.ii % otpada na gimnazi.iu.Prema dosadašn.iim 

sagledavan.iim proizlazi da ćemo u р ж е ±јеј£и skoro.i buduŽno- 

sti imati 2 - 3  takve instituci.ie ,škole Il.stepena za 

omladinu od 14 - 18 godina »instituci.ia ko.ia u konačno.i 

lini.ii ima re.ionski karakter.Pešte se dosadašn.ia škola po- 

stavl.iala u na.iužem centru grada a ko.ii .ie $lxyiliB7c?i.ielem 

uništen ,stvara.iue- se mogućnosti da se dimenzi.ia oformi 

s novem dimenzi.i©m i omogući izgradn.ia po.iačaneg kapaciteta, 

obzirom da će budući grad imati veći bro.i stanovništva ,veći 

trgovački i ugostitel.i ski kapacitet i t.d. ,posto.ian.ie



®vakve škole u na.iužem centru,p® ec.ieni urbanističkeg ,bil® 

bi p®grešn® .Razmatrani su elementi ,®belež.ia,tradici.ia i niz 

tih elemenata k®.ii su ukazivali što .ie bila gimnazi.ia s urbani- 

stičkeg stan®višta.Ak® želim® da po funkci.ii ®m®gućimo razve.i 

grada kakav sagledavar® ,®nda .ie dužmst i izlagača i feruma 

da shvati u pravo.i m.ieri da li ćem® učiniti veče ili man.ie 

greške.Ja ne bi navedi® niz stvari.U užem centru grada mi ne 

možemo na brzinu dati odg®v®re,već da emegućimo stuci.iama i 

analizama da debi.iem® parometre ,sve putem konkursa ,p®stigne- 

mo maksimalni razve.i građa u budućnosti.Predleženi prestor 

zadovoljava sa 2 ha površine.Što se tiče mogućnosti izgradn.ie 

posto.ii i ®moguču.ie izgradn.iu igrališta ,prostora za treninge, 

a frekventna saobraća.inica do izgradn.ie ne ugrežava korišten.ie 

površine.N®va saobraća.inica predužetak Bulevara .ie ka® feekven- 
tna saebraća.inica.

VOJIH KITHOV

Preblem le’-caci.ie Gimnazi.ie razmatran .ie na Savjetu za urbani- 

zam i Sav.ietu za ebrazovanje .Pri.ie zauziman.ia stava jeđan i 

drugi Savjet vedili su računa o elementima o ko.iima .ie drug 

Vidakević gevorio. Da se r.iešava na bazi Jugeslavenskog konkur- 

sa to pođruč.ie dosadašn.ie lekaci.ie Gimnazi.ie »ukl.iuču.iući i 

područ.ie Kastela.U ov®.i situaci.ii kađa ле već porušeno,poštu- 

.iući i tradici.iu i sve druge elemente ,man.ia .ie greška locirati 

na područ.iu ko.ie se predviđa neg® na starem m.iestu.^ada se 

bude r.iešaval© pitan.ie na čitavem pođruč.iu,pa ak® bude prestora 

i za neku drugu gimnazi.iu neka ona dođe.Ne treba vezivati ovo 

kao uslov,ali ako bude opravdano ni.ie nikakv® ®p®rtuniran.ie 

Savjeta,.ier ®ni su prihvatili samo kao mogućnest i to na bazi 

.iednog kvalitetneg rada.St® se tiče ove l®kaci.ie to .ie funkci®- 

nalna da ima sve št® .ie petrebn® gimnazi.ii £ za f iskulturu j t.ol)
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Šte se tiće saebraća.la ,a’ce gleđamo današn.ieg®sžisxjiK aspekta 

možda .ie nepravilne,odsada saebraća.i će se edvi.iati drugim 

tokavima i po svemu šte se zna saobraća.i će ići drugim putem. 

Ак® .ie ri.ieč o Kastelu ,naša .ie žel.ia da on unese nove elemen- 

te u život ©vog grada.

ČAMIL IBRAHШ В EGQVTC
Mogu da kažem da .ie Sav.iet za obrazov^n.ie sa Sav.ietom za 

urbanizam vodio 4 sata điskusi.iu i nakon svestrane điskusi.ie 

razmatrane su dvi.ie lokaci.ie.Vodiio se računa o svim elemen- 

tima,o tradiciji i o emoci.iama»med.iutim, obzirom na funkcional- 

nost škola kakva treba đa se gradi , s obzirom na bro.i učeni- 

ka i da ©va.i prostor će imati 2 ha zeml.iine površine i da će 

imati sve mogućnosti ko.ie škola treba,Sav.iet ле .iednoglasno 

prihvatio predlog da se gimnazija gradi na predloženoj lokaci- 

.ii , s tim da se prilikom gradnje gimnazi.ie produži Bulevar 

Revoluci.ie do tranzita.Pri.ie početka nastave da se teren 

u podpunosti očisti i da se premosti Crkvena.

MILORAD POPOVIĆ

^eću ulaziti da li treba da buđe lokaci.ia gd.ie .ie bila

Medicinska škola , to .ie sve.iedno.Ja ću skrenuti na .iednu

stvar pozornost, a to .ie da ne možemo .ieđnim obrazložen.iem

ž h ±± delocificirati a aka nam pokaže nove r.iešen.ie da se

locira.To su gluposti.Ako bilo ko.ia sredn.ia škola ne može

da pristane na m.iestu gd.ie .ie bila gimnazija,ne treba.Ako

će ta nova gimnazi.ia da se stvori ,neka .ie odmah tam© stave.

Ako se locira Gimnazi.ia gd.ie .ie bila Medicinska škola oko

Зоо m dužnih da .ie lociramo a sli.iedeću gimnazi.iu da lociramo

s desne strane Vrbasa.Ako pravimo 2 gimnazi.ie moramo voditi

računa.Nisam protiv toga da se gradi gd.ie ,ie bila Medicinska 
škola



ali nem*jmo ©bečavati ništa.Prema tome ако posto.ie razlozi da 

ne možemo gimnaziju graditi na starome m.iestu onda tamo ne 

može biti ni do sli.iedečeg zemljotresa.Ja sam za čiste račune.

- 45. -

predlagae diskusi.iu protiv gimnazi.ie
MOMIR KAPOR

Ja sam bio ta.i ko.ii sam 
s detađašn.ieg m.iesta, . . .i»jcxE±XExxx±mmx±š* , ali razlozi ko.ii su izneseni uepste ne 

sto.ie .‘̂reba stručno obraditi i reči iz arhitektonskog rauloga 

ne može doći zgrada kakva se može napraviti za 6 m.ieseci mon- 

tažna a može da dođe zgrada ko.ia može da odgovara sklopu 

Kastela i s takve strane kad bi se to obrazložil©,ali to što 

se tiće zraka i sunca to nema nikakve veze.Što se tiče pozi- 

ci.ie to .ia isto tako znam iako nisam stručn.iak .ioš i više,ali 

da.ite vi meni obrazložite s stručnim razlozima , da tu stranu 

više obrađite.Ja sam za lokaci.iu ko.iu predlažete a vi obradite 

da ne može đoći ob.iekat na staro m.iesto.

VOJIN MITROV

Ja sam naglasio da neoportuniramo i ograđio sam se ako bude 

takva sadržina, to .ie pitanje .iedne studi.ie a ne mog stava. 

Stav .ie bio i .iednog i drugog Sav.ieta da se prihvati ®va nova 

lokaci.ia,o nikakvo.i obavezi gimnazi.ie ni.ie bil© govorp.,već 0 

pitan.iu sađrža.ia zbog frekvenci.ie 0 stvaran.iu nove sadržine da 
grad može da dobi.ie dio svo.ie nove fizionomi.ie.

Na tom m.iestu ništa se ne predviđa ,to .ie stvar konkursa.

DIVITRIJ EVIĆ
Ne može se prihvatiti argumenti ke.ie su podn.ieli drugovi 

urbanisti.Predmet naše rasprave .ie lokaci.ia Gimnazije 

(čita )



PAIL IVICA
Mene interesira na tem područ.iu što se predviđa da će se gra- 

diti i kakve su inđici.ie t©g pođruč.ia ,.ier sam sigurne ubeđen

da drugevi znadu kenture našeg građa,pa verevatne znadu i 

evog pedručja.
Zamilie bih da se iskeristi pravo posebneg glasan.ia da se 

glasa po prezivniku.

ŽIVKO BABIĆ

Jučer .ie na za.ieđničko.i s.ieđnici Sav.ieta za urbsnizam i 

Sav.ieta za prosv.ietu i kulturu bila .ie i đrugerica Smilja, 

direktor Gimnazi.ie i postignuto ,ie za.iedničko stanovište.

Mi smo dosada đali nekolik® stalnih lokaci.ia, a ove .ie eb.iekat 

ke.ii .ie dat kao posl.ieđn.ii od stalnih жЕ*жкх±х lokaci.ia .

U radu su lok^ci.ia Više pedageške škole (čita ....)

0 ovom bi trebali zakl.iučiti p-̂.i edinačne zakl.iučtvanja pri.ie 

nego se izvrši novelaci.ia urbanističkog programa.Zato mi .ioš 

na ovo.i s.ieđnici ako smatramo da ni.ie zrelo pitan.ie da se 

r.iešava da se ostavi za sli.iedeću s.iednicu a ne da se ©pređel.iu- 

.iemo i da glasamo p© prozivniku kao što .ie гекао drug Pail.

Za mene .ie dosta krupna indici.ia da imamo područ.ie od Kastela

1 da moramo voditi računa o tome što su urbanisti naveli.

Bez obzira koliko nam bilo drag© to područ.ie i bez obzira 

koliko nas veže za uspomene moramo biti realni i gleđati

u budućnost.^namo da saobraća.i neće ići kako ide đanasfs iz- 

građn.iom nove cestej men.iat će se i saobraća.inice.
Ta.i kompleks od Kastela treba da se proući i na konkursu 

će se vid.ieti na.isrečni.ie r.iešen.ie tog đi.iela grada.

^reba formirati ob.iekte ko.ii služe interesima ci.ielog grada 

u vršen.iu svih funkci.ia ko.ie su etvorene prema potrebama 
svih uzrasta .Moramo poštivati ove argumente »gd.ie ,ie i prostor



ko.i i treba detal.ine ispitati i na bazi kenkursa i svih 

analiza.T© ne bi trebal© zanemariti.

GAZIĆ DEDO

Brl© ,ie važn© kake se daje ©brazležen.ie ,0vd.ie sa» deša© 

baš radi t©ga,.ier 2 dana sam ped temperaturom kad sam ču© 

©brazležen.ie zbeg ke.ieg se ne m©že l©cirati gimnazi.ia na 

starem m.iestu.Pitae sam ,iedn©g druga iz Urbanističkog zaveda 

št© ,ie sa lekaci.iem Gimnazi.ie , a ©n mi .ie reka© da iđe na

m. iesto Medicinske škole.T© .ie pitan.ie k©.ie se ne meže pre- 

lomit s bil© kakvim ©brazl©žen.iem.

Iznenadio me је ®dg©v©r druga iz Urbanističkeg kad mi ,ie 

rekao to sasvim sigurn© ka© da .ie već r.iešen© .^ad sam mu 

kazao kak® .ie t® m©guče kad ješ nisu svi kazali sv©.ie mišl.ie-

n. ie.Ja sam građanin Ban.ialuke i h©ću da kažem sv©.ie mišl.ien.ie, 

veliki bro.i građana je zainteresiran za t©$ađ sam ga upita© 

št© se nam.ierava na t©m m.iestu graditi ©n mi .ie reka© da će 

biti hetel C kategeri.ie i Per© i n.iegov servis. Mene .ie 

.iedin© m©ga© ubediti u ispravnest n©ve lekaci.ie đa .ie dst© 

stručno ®brazl©žen.ie kako .ie već kazao drug M©mir.Ak® .ie

t® mentažni »b.iekat enđa mu tu ni.ie m.ieste.Ali ak® ii± se 

gradi gimnazi.ia kakvu sm® imali i da radim® tako ka® da 

gimnazi.ia ni.ie ni srušena. Ta.i teren ,ie stv®ren za to i ak® 

gledali gd.ie bi d.ieci bil® b®lje i sa zdravstveneg stanevište 

b®l.ieg m.iesta nema.Pešt® prek® mesta gradim© internat u k®.iem 

će stanovati i đaci gimnazi.ie mislim da bi i taj memenat 

trebalo uzeti u ®bzir,Neka se ču.ie svači.ie mišl.ien.ie pa 

neka se denese odluka.Ja sam 2® g®dina bi® u blizini škole 

i bilo .ie i sleml.ienih pr®z®ra i ako bi iko treba® da bude 

pretiv da se gradi na t®m m.iestu ®nda bi treba® t® biti .ia 

i kazati da već .iednem počinem ®d te d.iece.Ipak čev.iek



mera debr® da razmisli pri.ie neg® št® će da se edlu-

ći za ®vu l®k:aci.iu.

ŽIVKO BABIG

Ništa ,i»š ni.ie definitivn® r.iešen® u vezi lekaci.ie.Prešli 

put .ie slcinut® s dnevn®g reda .

Penovn® .ie razmatran® pitan.ie lokaci.ie na ®ba aav.ieta i ®ni 

su se sležili sa ©vom lekaci.iem.

SURPEVIĆ DRAGOMIR

Zašto su toliko ped.iel.iena mišl.ien.ia.U prileg ide emlaćini 

da se ta gimnazi.ia izgradi na m.iestu Medicinske škele.Bi® sara 

očevidac kad đ.ieca idu iz škole i svrača.iu u kafanu i u h®tel 

i vide št© ne bi trebali da vide. Predl©žena lekacija dalek® 

bel.ie ©dgevara biće dalek© ©d svega t®ga ,biće više pr©st®ra 

i ambi.ient će biti drugači.ii.

MILORAD POPOVIĆ

Onaj tk® predlaže da ide Gimnazi.ia s današn.ieg m.iesta neka 

iznese razlege .

VIDAKOVIĆ

N®si®c predlega л« prešireni urbanistički kelegi.ium.Izgleda da 

bi trebalo u đetal.ie ©brazlagati a t® .ie tešk®.Peste.ie edređeni 

regulari u urbanističkem planu ,k®.ii kažu da ®vakv®i šk®li 

ni.ie m.iest® u na.iužem centru grada.Mi gledamo u perspektive 

•dbacu.iući pokušavan.ie da ud©v®l.iim© sadašn.iim kapacitetima. 

Kad sagledam® budućn@st ©nda nam .ie t® gledan.ie drugači.ie neg® 

gleda.iući s današn.ieg appekta,Osn@vni uslev .ie da m®ram® ®sl®- 

bediti pr®st®r u k©.ii treba pestaviti niz ®b.iekata društveno 

k®merci.ialnih.Shvatite da treba osigurati proster za niz 

instituci.ia ko.ie će se merati grariti.



Ne radi se • ličnim interesima već na esnevu nermativa d* 

regulara ke.ieg se držime u planiran.iu.

ŽIVKO BABIC

Da.iete *v*m sluča.iu »zbil.inu atmesveru. Nesiec ev®g predlega 
.ie Urbanistički zaved s preširenim urbanističkim kolegi.iem .

Ova.i pri.iedl*g .ie prihvačen na ova Sav.iets.

Trebale bi da se sačuva .iedinstvo i peštevan.ie svih nas.

Ja sam pređs.ieđavae na s.iednicama.Iz.iasnio sam se u pesl.ied- 

n.ie.i diskusi.ii.Meramo to izgraditi ove godine ,mislim da smo 

čitav sastanak ko.ii ,ie bie da su razgevori obavl.iani demokrat- 

ski.Nemo.imo napraviti sumnju .Jedni su za a .ieđni protiv.

Bilo bi požel.ino da se možda ne odlučimo kod preglasavan.ia, 

to .ie .iedno pitan.ie iz rada složenih pitan.ia ko.ie treba 

raditi.Ako se smatra da ni.ie dobro , da se odbi.ie i da se ne

l.iuti za to nitko, a ako se usvo.ii da se obezb.iedi tolerantnost.

SVETO SORDEVIĆ

Nisam mislio da diskutu.iem,.ia sam na.istari.ii odbornik ,ali 

ova ri.ieč ko.ia kaže da .ie to .iedinstveno ponukali su me da 

kažem, da mislim da nećemo biti .ieđinctveni, ako bi to ht.ieli 

da sačuvamo onda bi treb-li ovu stvar na širo.i ornovi razmatrati

pa izaći da budemo jasni.Iz mene srce govori, ne mogu se ođlu-

čiti da se rastavim s gimnazi.iem kroz ko.iu su prošle tolike 

generaci.ie.Teško se odlučiti da se menja m.iesto.Mi obnavl.iame 

Ban.ia Luku ,mi smo svi ran.ieni,nemo.imo praviti ono što će j»š 

više raniti.zato .ia sam mišl.ienja, a c.ienim čitav rad i molim 

i Sav.iete i tebe Zika,da buđemo oprezni ,.ier ova odluka iza- 

zvat će mnogo komentara u gradu,v.ieru.ite,Predlažem da bi bilo 

dobro da se ponovno razmotri.Isto tako sam i .ia čuo što .ie 

rekao đrug Dedo.Dešlo .ie iz ustanove ko.ia hoće da stvori



nalcaradno .Ovo •bdašn.ienje odnosno ebrazložen.ie što .ie izni® 

drug Vidaković ni.ie dovol.ino i ne bi megao od srca za n.iega 

glasati.
Zat» smatram da bi trebal© đa se ova lokaci.ia Gimnazi.ie odleži 

.ier neće biti .iedinstven® mišl.ienje.

VUKOJEVIĆ SLAVKO

Drugevi i drugarice mi sm® zaista na s.iednici Savjet'" s.iedili 

4 sata.Diskusi.ia .ie bila strućna i kvalifikevani.ia.Ak® polazi- 

m® od emeci.ia onda urbanisti ne treba ništa ni da rade.Mn®g® 

št® odumire i vreme nosi sve.ie.Kene kao prosvjetnog radnika 

interesira da li mi novem zgradom obezb.ieđu.iemo našijji genera- 

ci.iama da one funkcionalno izgrše svo.iu funkci.iu u svakem po- 

gleđu.čin.ienica .ie da .ie na m.iestu gd.ie .ie Medicinska škola 

prostor devel.ino velik da se m®že ®bezb.iediti šk®li petreban 

pr®st©r.Tamo .ie bio zbir škola k®.ie nema.iu ničeg »rganski 

povezaneg .iedno sa drugim.T® što se stica.iem okelnesti našl® 

nekoliko škola na tom m.iestu to nije dovol.ian razleg.

Ja mogu da pedržim stav ko.ii .ie den.iet na s.ieđnici Savjeta . 

Teško se oslebađamo od teg emotivnog ®s.ieča.ia.Naša d.ieca ići 

će u gimnazi.iu bilo gd.ie ,zašto baš mora da iđe gd.ie s u  mi 

išli .Ja sam da se ena.i teren ®čisti i da bude sve on® kak®

.ie predležen® kad počme škelska godina.Ak© ni.ie tako ®nda 

nisam za to.

ANUŠIĆ JOSIP

Prvo želim da naglasim svim urbanistima ke.ii dolaze s ovim 

predlozima esperavam pravo da uslevl.iava.iu što nam pređlažu. 

Drug® ni.ie mi krivo št® ta škola neće biti na svom starom m.ie- 

stu , već to što .ie bil® rečen® na prešle.i s.iednici da se
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izađe sa *be lekaci.ie i da se viđi keliko keja bi keštala 

i da se enda razmotre i drugi uslevi i tek enda da se eđlući- 

me za lekaci.iu Gienazi.ie. A eve što nam .ie drug Vidakević 

iznie to mi ni.ie đvei^ne.

Treće .ie šte nemame na sreu da nam je grad Sara.ieve dale 

tu školu u znak selidarnesti a mi ne možeme da se selida- 

rišemo.

SENIJA TABAKOVIC

Pešte sme dva puta već diskutovali da li da ostaneme na stare.i 

lokaci.ii ili da idemo na nevu lekaci.iu ko.iu predlažu urbanisti, 

smatram da eve pitan.ie .ie pitan.ie ke.ie .ie vezane za sve građa- 

ne Ban.iluke i da svi teška srca bi mogli da pristanu da se 

menja lekaci.ia bivše gimnazije.

Ja smatram da .ie na.ibel.ie da se prihvati pređleg druga 

Đerđevića i da se ide na zbereve birača.

DIMITRIJEVIC MILEMO

Da li ova lekaci.ia Gimnazi.ie keštati više ed predviđeneg ?

ф  ŽIVKO BABIĆ

Rađi se na teme, .ioš se ne zna kelike će keštati zatvaran.ie 

Crkvene.

TOMIĆ DUŠAN
Pri.ie svega poštu.im© sebe,sve.iu ličnest i Sav.iete. Na nevela- 

ci.ii urbanističkeg plana radi Urbanisticki zaveđ i na ovaj 

plan prenio .ie svu stručnu stranu i spesobnest.Mi sme dali 

pune pevjeren.ie Urbanističkem , a danas kad ljudi iznese sve.ie 

kencepci.ie,danas mse svi na edređeni način strucni da ec.ienime

n.iihev rad



Ova.i način jasne se izražava pretiv stručnosti.Ne smi.ieme 

se esvrtati na sve.ie emotivne os.ieča.ie,шегатз vediti računa 

9 budućnesti,.ier mi našim penašan.iem i shvatan.iem mežem* 

•sakatiti grad za budućnest.

Da li ćem* take diskutevati kada se bude radil# • radnim 

•rganizaci.iama ,*b.iektima ko.ii treba da p*m*gnu da se izađe 

iz evakve situaci.ie,

M#li* bih da se peštu.iu odluke Sav.ieta,
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EO R DEVIC SVETO

Mtram da geverim zate št* se pegrešno shvatil* m*.ia điskusi- 

ja.Ja cijenim l.iude ko.ii su radili na tem pro.iektu ,ali .ia 

geverim e mem raspeležen.iu i veliki br*.i građana iste take 

misli.P#g*tovo sada kad su se đale megućnesti da će se 

mežda ukazati potreba da će se mežda na tem m.iestu ukazati 

potreba za takvem gimnazi.iem.Bilo bi pametno da se te .ioš 

vidi .

PAIL IVTCA

Danas smo slušali kake sme sredstva petrošili i sad čekam* 

odluku Skupštine da bi počeli sa gradn.iom.Da li ima telik* 

sredstava da se m*že graditi na ovem m.iestu.Petrebno .ie 

prvo da se vidi ima li materi.ialna baza za eve.Mi kad sme 

•vu lekaci.iu *dl*žili za *vu s.iednicu rekli sm* da nam se 

prikažu *ba dvi.ie lokaci.ie i da vidime keliko će t* iznesiti, 

pa da vidime prednest jedne i prednest druge.

ZENIC DOBRIVOJE

Slažem se s predl*g*m drugeva urbanista.



Preds.iedava.iući Živko Babić stavl.ia na glasan.ie dva prijedlega:

1. Da se edleži za narednu s.iednicu pri.iedleg ođebren.ia lekaci.ie 

za izgradnju gimnazi.ie.Ovaj pri.iedleg .ie da* Đerđević Svet®

i Tabakević Seni.ia.

za ta.i pri.ieđleg glasalo .ie 22 odbernika.

2. Da se edobri lekaci.ie gimnazi.ie pri.iedlog Sav.ieta za urbani- 

zam i Urbanističkog zaveda.Ova.i pri.iedlog usve.ien .ie večinom 

glasova sa 56 za,18 pretiv i .ieđnim uzdržanim glas®m.

ŽIVKO BABIĆ

Da li nekk® predlaže da se izvrši prozivnica odbernika.

PAIL IVICA predlaže da se izvrši preziv odbernika.

Predlog se stavl.ia na glasan.ie ali ni.ie usvo.ien

Nema prigovora povodom proceđure glasan.ia na zakl.iučak o 

odobren.iu stalne lokaci.ie za izgraćn.iu gimnazi.ie.Pošt® prigovora 

ni.ie bile prelazimo na sli.iedeću tačku dnev.nog reda.

Ad / 5

PRIJEDLOG ODLUKE 0 OSNIVANJU PONDA ZA FIZIČKU KULTUHJ5 

Izv.iestilac: Ko.iić Vlado ( čita ,prilaže se zapisniku )

JAVOR TOTĆISLAV

Predlažem đa se u članu 5 stav 2 .iasni.ie fermuliše,

2. da se u članu 8 stav 2 brišu ri.ieći nSav.iet za fizičku kul- 

turu”,
3 . da se u članu 13 briše stav 2

4. đa se u članu 15 brišu ri.ieći ,fSav.iet za fizičku kulturu "

5 . da se u članu 18 b rišu ri.ieći "po prethođno pribavl.ienem

mišl.ien.iu Savjeta za fizičku kulturu".
6 . da član 25 glasi: "Statut Ponda potvrđu.ie Skupština opštine".



Pri.iedleg Odluke sa iz».ienara ke.ie je predležio Javor Tomislav 

stavl.ia se na glasan.ie i .iednsglasno ге usva.ia.

Ad /6

PRIJEDLOG RJEŠENJA 0 D«:EKOVANJU PREDSJEDNIKA I ČLANOVA UPRAV- 

NOG ODBORA FONDA ZA FIZIČKU KULTURU*

Pri.iedlog se .iedneglasno usvaja,

A dA

PRIJEDLOG RJEŠENJA:

a) o imenovan.iu dva sanitarna inspektora,

Pri.iedlog se .iednoglasno usvaja.

b) o pestavl.ien.iu tržiaeg inspektora.

Prijedleg se .iednoglasno usvaja.

c) o postavl.ien.iu dva građevinska inspektora.

Pri.iedlog se .iednoglasno usvaja.

Ad/B

PRIJEDLOG RJEŠENJA 0 RAZRJEŠENJU PREDSTAVNIKA SKUPŠTINE OPŠTI- 

NE U SKUPŠTINI OSNOVNE ZAJEDNICE OBRAZOVANJA.

Pri.iedlog se .iednoglasno usva.ia.

Ad/9

PRIJEDLOG RJEŠENJA 0 IMENOVANJU PREDSTAVNIKA SKUPŠTIIBE OPŠTINE 

U SKUPŠTINU OSNOVNE ZAJEDNICE OBRAZOVANJA.

Pri.iedlog se .iednoglasno usva.ia.

Ad Д о

PRIJEDLOG RJEŠENJA 0 ODREtHVANJU STALNE MJESEČNE NAGRADE 

a) Preds.iednika Skupštine opštine



b)petpreds.iednika Skupštine »pštine

PUJIĆ VITOMIR

Čin.ienica .iefda su lični dehetci u privredi i van privrede 

porasli u posl.iedn.ie vri.ieme i da bi trebal* zate pevečati 

lične dehetke preds.iednika i podpreds.iednika ^kupštine epšti- 

ne .Predleg kadrevske komisi.ie Skupštine epštine .ie da se 

preds.iedniku Skupštine epštine edredi lični dohedak od 

37е.оое,- a pođpređs.iednicima ®d 325.*®e.dinara .Isplata 

da teče od l.Januara 1 9 7e.geđine.

Pri.iedlog stavl.ia se na glasan.ie i jednoglasno se usva.ia.

Ad Д 1

RAZMATRANJE NACRTA BUDŽETA OPŠTINE BANJALUKA ZA 197*.GODINU. 

Izv.iestilac: Ismet Eškič.

Preds.iedava.iuči »tvara diskusi.iu po ove.i tački dnevnog reda. 

FAIL I7ICA

Ja prihvatam da ide na diskusi.iu zborova birača ,ali pri.ie

hte® bih da kažem pečev od prve staane.Mislim da su prih®di/
mali da bi m®gli sve potrebe grada ebuhvatiti.Danas ci.ieli 

dan vršimo pređavanje o kadrovima a več u samom obrazložen.iu 

nemamo sredstava,kakve ćemo tek kadrove moći debiti i da li 

ćem® m®ći zadržati i kadreve ko.ii su tu.Krez svakva sredstva 

nećem® imati ni stru.iu ni izgrađene ulici ni gre.ian.ie i t.d. 

a pređviđamo 2o ili 3® ulica.Sada nam ,ie uništio zeml.iotres 

i um.iesto da predviđam® veću stavku mi predviđam® man.iu stav- 

ku neg© što .ie bila pri.ie.Pitan.ie komunali.ie .ie .iedn® ®d 

na.ivećih preblema i trebal® bi iznaći dedatna sredstva za 

r.iešen.ie t®g pitanja.

ZlV.iO BABIC Ja mislim da ne trebamo sađa da stanemo, imali
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sms s.iednicu keerdinacieneg ti.iela i u načelu ga prihvatili 

da se ,i*š preizpita.iu stavke s prim.iedbama ke.ie imam*. 

Predlažem da s »vim materi.ialom idem* na zbereve birača i 

onda epet na keordinacien* ti.iel# i na Skupštinu epštine i 

da se prevede diskusi.ia ukelike se meže u današn.iim uslevi- 

ma.Melio bih drugeve da pegleda.iu iz fenda pel.ieprivrede 

gd.ie ima.iu dva fenda prihede i budžet da.ie sve.iu detaci.iu 

ta dotaci.ia је u ukupnem deprinosu ke.ii pel.ieprivredni 

proizveđač plaća.Taj iznos .ie oke 65 miliena starih dinara, 

ta.i iznes će se naći u fendevima za pol.ieprivredu.Ake se 
e e j e i i  da peste.ie druge akutne petrebe mi ćemo razmetriti 

potrebu i pribaviti.

Pri.iedleg da se o ovom nacrtu prevede šir.ia diskusi.ia na 

zborovima birača i Keerdinacionem ti.ielu »stavl.ia se na 

glasan.ie i .iednoglasne se usva.ia.

Sabl.iić Debrive.ie, sekretar Kemisi.ie za m.iesene za.iednice i 

zboreve birača,čita raspored održavan.ia zborova birača i 

zadužen.ia pe.iedinih odbernika.

#  MALEŠEVIĆ LAZAR

Traži da na zbor birača deđu Bartel Ing.Vladimir i Čurči.ia 

Ranko.

ŽIVKO BABIĆ
Ked tebe Lazare ле već edređeno da deđu Đankic Pikret,Tadic 

Simo,Rakić Čire i Granić Jesip.

S.iednica završena u 1У česeva i 15 minuta.

ZAPISNIČAR, PREDSJEDAVAJUĆI,

Anita ćukević Živko Babić


